
 PROTOKÓŁ Nr XXVI/17

z obrad XXVI  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  23 lutego  2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy  Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a        Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku     

o samorządzie gminnym otworzyła XXVI sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13 radnych i Rada jest 

władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy,         

Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitała  wszystkich kierowników jednostek, 

radnych, sołtysów oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Józefa Cichorka, który

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Józef Cichorek. 

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją.  Wobec braku

uwag, porządek poddano pod głosowanie i  przyjęto jednogłośnie.  Porządek obrad przedstawia się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b)  przedstawienie porządku obrad,

c)  przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy 

d)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad                       

       XXV sesji

e) informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Analiza i ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu. 
3. Podjęcie  uchwał w sprawie:

3.1.przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy  Lubasz na 

lata 2016-2032”

3.2. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (azbest)

3.3. nabycia działki nr 136/6 położonej w obrębie wsi Goraj 



3.4. zmiany uchwały VI/26/16 z dnia 29 stycznia 2015 roku w sprawie nadania statutów 

sołectwom Gminy Lubasz 

3.5. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Podgórnej i 

Bolesława Chrobrego w Lubaszu

3.6. zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły w Kruczu 

3.4. zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły w Jędrzejewie

3.5. projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju 

szkolnego 

3.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (ścieżki)

3.7.zaciągnięcia pożyczki  (finansowanie projektu, droga Antoniewo - Krucz)  

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy 

Zabierając głos Pan Andrzej Buśko stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad ostatniej sesji, 

który odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXV  sesji przyjęto jednogłośnie bez 

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXV sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informacje pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła Wójta o informację 

    

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Wójt powiedział „  Ostatnia sesja Rady Gminy Lubasz odbyła się niespełna miesiąc temu. Czas ten

wypełniony  był  intensywną  pracą  szczególnie  nad  wypracowaniem  koncepcji  funkcjonowania

oświaty w związku z reforma ustroju szkolnego. O trybie prac zdecydowały przede wszystkim ustawy

przyjęte przez Sejm Rzeczypospolitej Polskiej dotyczące przepisów wprowadzających ustawę Prawo

oświatowe  oraz  samej  ustawy  Prawo  oświatowe.  Przepisy  wprowadzające  nakładają  na  organy

samorządu  terytorialnego  terminy  i  zakres  podejmowania  rozstrzygnięć.  Jak  zawsze  stosowanie



przepisów nie jest rzeczą łatwą, ale konieczną. W terminie do 31 marca 2017 roku Rada Gminy musi

przyjąć uchwałę dostosowującą sieć szkół do nowego ustroju szkolnego.  Uchwała ta musi zostać

poprzedzona uchwałą  wyrażającą  projekt  tej  sieci.  Projekt  sieci  musi  uzyskać pozytywną opinię

Kuratora Oświaty.  Musi  zostać także zaopiniowany przez związki  zawodowe działające na terenie

gminy. Przypomnę Państwu , że powołałem zespół osób w gronie którego staraliśmy się wypracować

nowy model oświaty w gminie w oparciu o nowe przepisy. Podstawowym założeniem zespołu było

dobro  dziecka,  rodzica  i  nauczyciela.  Spotykaliśmy  się  wielokrotnie.  Opracowaliśmy  wspólnie

najlepsze naszym zdaniem rozwiązanie dla dziecka, rodzica i nauczyciela. Podkreślam po raz kolejny

to założenie, gdyż staraliśmy się stworzyć dla wszystkich naszych dzieci równe szanse rozwoju. Te

równe  szanse  naszym  zdaniem  stwarza  model  dwóch  ośmioklasowych  szkół  podstawowych

w  gminie  tj.  szkoły  podstawowej  w  Lubaszu  oraz  Miłkowie  oraz  dwóch  samodzielnych  szkół

podstawowych o obniżonej strukturze organizacyjnej klas I do III w Kruczu i Jędrzejewie. Dzieci klas

IV  i  VIII  z  obwodów  tych  szkół  kontynuowały  by  nauke  w  szkole  podstawowej  w  Lubaszu.

W  Jędrzejewie  ponadto  sugerujemy,  aby  utworzyć  oddział  przedszkolny  6-  cio  latków  z  całego

obwodu szkolnego tj.  Jędrzejewa, Prusinowa, Sławna i Kamionki.  Gimnazjum w Lubaszu miało by

zostać włączone do szkoły podstawowej. Pragnę podkreślić, że model ten poprzedzony był głębokimi

analizami w wielu aspektach dotychczasowego funkcjonowania oświaty w naszej gminie. Braliśmy

pod  uwagę  przede  wszystkim  demografię  w  obwodach  szkolnych,  stan  i  liczebność  oddziałów

w szkołach, możliwości rozwoju placówek, kwalifikacje kadry pedagogicznej. Nie bez znaczenia był

także  skierowany  przez  nas  do  konkursu  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu

Operacyjnego , a dotyczący kształcenia kadry pedagogicznej i doposażenia pracowni tematycznych.

Skupiliśmy się nad wykorzystaniem dotychczasowej bazy oświatowej w Lubaszu uwzględniając fakt

stopniowego wygaszania  gimnazjum i  jego likwidacji  od 1  września  2019 roku.  Przygotowaliśmy

projekty arkuszy organizacyjnych szkół biorąc pod uwagę nową podstawę programową i kwalifikacje

nauczycieli, które musza być obecnie bardzo skrupulatnie przestrzegane. Zestawienie godzin w całej

gminie  pozwala  na  zapewnienie  wszystkim  nauczycielom  pracy  ,  ale  w  różnych  jednostkach

oświatowych. Projekty te nie uwzględniały zajęć dodatkowych oraz pracy z dziećmi wobec których

zastosowanie  mają  orzeczenia  o  specjalnym  toku  kształcenia.  Taki  model  poddaliśmy  szerokim

konsultacjom. Odbyliśmy wstępne konsultacje z Kuratorem Oświaty Panią Elżbietą Leszczyńską oraz

Wicekuratorem Panem Zbigniewem Talagą. Zorganizowaliśmy  spotkanie ze wszystkimi potencjalnie

zainteresowanymi , a więc rodzicami i kadrą pedagogiczną szkół w Zajeździe METEOR w Lubaszu.

W  spotkaniu  wzięli  udział  przedstawiciele  Kuratora  Oświaty  Delegatura  w  Pile  Panią  Wioletą



Zarzeczną  oraz  Panem  Henrykiem  Liszkiewiczem.  W  końcówce  spotkania  wziął  udział  także

Kierownik  pilskiej  delegatury  Pan  Mirosław  Dzieniszewski.  Na  spotkaniu  tym  przedstawiliśmy

wszystkie argumenty za i przeciw wypracowanemu modelowi. Następnie spotkaliśmy się z gronem

pedagogicznym  szkół  w  Kruczu  i  Jędrzejewie.  Zapewniliśmy  ich  o  możliwości  pracy  i  przebiegu

formalnym przekształcenia ich szkół w szkoły o strukturze organizacyjnej I – III. Przekształcenie to

bowiem odbywa się na podstawie przepisów starej jeszcze ustawy o systemie oświaty i to w trybie

likwidacji. Konsultacje przeprowadziliśmy także w środowiskach związanych ze wszystkimi szkołami

w gminie. W szkołach w Lubaszu i Miłkowie rodzice i zainteresowane osoby jednogłośnie przyjęły

propozycje. W środowiskach w Jędrzejewie i Kruczu zdania były podzielone. W Jędrzejewie 15 osób

głosowało za szkołą I-  III  ,  11 osób było za szkołą ośmioklasową, w Kruczu 11 osób głosowało za

szkołą  I-  III  a  13 osób wstrzymało  się  od głosu.  Do Państwa radnych zatem skierowane zostały

projekty  uchwał  na  dzisiejszą  sesję  wyrażające  zamiar  wdrożenia  procedury,  o  której  mowa.

Jednocześnie w międzyczasie na moje ręce rodzice dzieci ze szkoły podstawowej w Kruczu złożyli

petycję o zachowaniu szkoły w Kruczu jako szkoły ośmioklasowej. Trzeba podkreślić , że materia jest

niezwykle delikatna i  trudna. Przyszłość naszych dzieci jest najważniejsza. To w jakich warunkach

będzie się odbywała ich edukacja i jakie stworzymy im możliwości rozwojowe w obecnej reformie

oświatowej  jest  zadaniem  pierwszoplanowym  i  priorytetowym.  Naszym  zdaniem  proponowany

model  jest  rozwiązaniem  optymalnym  u  podstaw  którego  dziecko  właśnie  jest  najważniejsze.

Zapewniam, że jak wielokrotnie przedstawiałem, nie chcemy likwidować szkół, które są zarzewiem

kultury  w  naszych  wsiach.  Dlatego  tez  chcemy pozostawić  szkoły  samodzielnymi,  nie  filialnymi.

Musimy jednak do tego podejść nie mając żadnego wyboru – to reforma systemu oświaty wymaga

od nas zajęcia stanowiska.

1. Odbyły się posiedzenia dwóch ciał powołanych do konsultacji działań organów gminy. Mówię

tutaj  o  Lubaskiej  Radzie  Seniorów  oraz  Gminnej  Radzie  Sportu.  Obydwa  gremia

ukonstytuowały się stwarzając dalszą możliwość swojej pracy. Jeżeli chodzi o Lubaską Radę

Senioralną to  jej  Przewodniczącym został  Pan Zygfryd Kozera,  wiceprzewodniczącymi  Pan

Tadeusz Mądrawski oraz Bronisław Figiel. Sekretarzem rady została Pani Genowefa Mania.

Gminnej  Radzie  Sportu  przewodniczyć  będzie  Pani  Beata  Izydor  –  Kułaga,

wiceprzewodniczącymi zostali pan Marcin Szwed oraz Bartłomiej Turek, a sekretarzem został

Pan Andrzej Żaczek Gratulujemy wyboru i życzymy owocnej pracy.



2. Spotkałem się z pracownikami Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Przekazałem im moje

uwagi  dotyczące realizacji  zadań .  Wspólnie omówiliśmy wiele aspektów spraw, które nie

należą  do łatwych.  Chcemy popracować nad zaufaniem środowiska,  co jest  chyba rzeczą

najtrudniejszą.  Ale  zdobywając zaufanie  klientów wiele  spraw załatwić można prościej  ku

zadowoleniu wszystkich. Chcemy zmienić profil działania ośrodka. Nie chcemy skupiać się

tylko na udzielaniu pomocy finansowej, ale na wielokierunkowej pomocy świadczonej przez

fachowców.  Rozważamy  możliwość  zatrudnienia  drugiego  psychologa,  który  służył  by

pomocą ofiarom przemocy domowej oraz dzieciom z tych rodzin. Zastanawiamy się także

nad dyżurami  doradców finansowych  i  innych  fachowców dla  rozwiązywania  problemów

mieszkańców. Na dzisiejszej sesji Rady Gminy Pani Kierownik przedstawi szeroką informację

na temat realizacji wszystkich zadań pomocy społecznej w naszej gminie.

3. Rozpoczęły  się  prace  budowlane  związane  z  rozbudową  przedszkola  „Bajka”  w  Lubaszu.

Wykonawcą prac jest firmą P.P.H.U. ALMAR, ul. Mickiewicza 62, 64-761 Krzyż Wielkopolski,

która wygrała postępowanie o udzielenie zamówienie publicznego związane z realizacją tej

inwestycji. Postęp prac uzależniony będzie od warunków atmosferycznych, a obecna aura nie

sprzyja  pracom  budowalnym.  W  ramach  tego  przedsięwzięcia  zostanie  dobudowane  do

istniejącego  budynku  nowe  skrzydło.  Dzięki  tej  inwestycji  poszerzy  się  o  cztery

pełnowymiarowe sale edukacyjne baza dydaktyczna przeszkolą, a w niej znajdą się chociażby

sala  do  ćwiczeń  gimnastycznych  i  rehabilitacyjnych.  Powierzchnia  dobudowanej  części

wynosi  489,27  m².  Wartość  realizowanego  zadania  wynosi  1.255.008,09  zł  bruCo,  a

dofinansowanie  z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020

stanowi kwota 999.881,29 zł. Z projektem tym połączony jest inny projekt pn. „Zapraszamy

do Bajki  – tworzenie nowych miejsc i  szerokiej  oferty rozwojowej w Przedszkolu Bajka w

Lubaszu”, którego realizację rozpoczynamy od sierpnia br. W ramach tego projektu zostanie

utworzonych  25  nowych  miejsc  w  przedszkolu  dla  dzieci  w  wieku  od  3  do  4  lat.

Odpowiadając na problemy dzieci z wymową, koordynacją ruchową oraz wadami postawy w

ramach tego projektu zostaną wprowadzone zajęcia „Logopedia z elementami logorytmiki”,

„Zabawa  z  rytmiką”  oraz  „Gimnastyka  korekcyjna  z  elementami  rehabilitacji”.  Zakupione

zostaną również pomoce dydaktyczne, nowe zabawki, sprzęt rehabilitacyjny oraz pierwsza w

naszej gminie, a być może i w powiecie czarnkowsko – trzcianeckim huśtawka dostosowana

do  potrzeb  dzieci  z  niepełnosprawnością.  Projekt  rozpocznie  się  w  sierpniu  2017  -  po



zakończeniu rozbudowy przedszkola, a jego realizacja potrwa rok. Na ten cel otrzymaliśmy

226.206,25 zł.

4. Rozstrzygnięty został także przetarg na budowę drogi Antoniewo – Krucz. Zwycięzcą przetargu

została firma COLAS POLSKA sp.  z  o.o. z  Palędzia za kwotę 2.821.215,33 zł.  W przyszłym

tygodniu  planujemy  podpisać  umowę  z  wykonawcą,  który  następnie  musi  przedstawić

harmonogram  realizacji  zadania.  Po  jego  zatwierdzeniu  rozpoczną  się  prace  w  terenie,

których zakończenie przewidziane zostało do 15 lipca br.

5. Kolejny  projekt  ,  który  gmina  skierowała  do  dofinansowania  w  ramach  Wielkopolskiego

Regionalnego  Programu Operacyjnego  pod nazwą „Odnowa edukacji  w  gminie  Lubasz  –

program rozwoju kompetencji kluczowych uczniów i uczennic w gminie Lubasz” – tak zwany

miękki  projekt  oświatowy  uzyskał  116,5  pkt  i  pomyślnie  przeszedł  proces  negocjacji.

Oczekujemy w chwili obecnej na decyzję o przyznaniu pomocy.

6. Projekt  pod  nazwą  „  Rozbudowa  systemów  wodno  -  kanalizacyjnych  w  gminie  Lubasz”

ubiegający  się  o  dofinansowanie  z  Programu Rozwoju  Obszarów Wiejskich  i  obejmujący

budowę  kanalizacji  sanitarnej  w  Stajkowie,  budowę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków

w Nowinie, Kruteczku, Kruczu, Antoniewie i częściowo w Stajkowie oraz budowę wodociągu

na  Santolenie  przeszedł  pomyślnie  pierwszą  fazę  oceny  i  dopuszczony  został  do  oceny

merytorycznej.  W  tej  chwili  pracujemy  nad  odpowiedzią  do  Urzędu  Marszałkowskiego

w kwes=i dokonania poprawek wskazanych przez Urząd.

7.  Zakończyły  się  ferie  zimowe  dla  uczniów  szkół  w  naszym  województwie.  Oferta  jaką

przygotowaliśmy w naszej gminie była bogata. Największe zawody w historii naszego kraju i

największe na świecie o tej porze roku rozegrano w tym czasie w ramach Lubasz Freestyle

Night  2017.  W stawce blisko 150-ciu  zawodników najlepszy  okazał  się  Victor  Olofson ze

Szwecji, który w finale pokonał mającego polskie korzenie Gaetana Czaje z Francji. Trzecie

miejsce wywalczył  rodak Gaetana,  Jordan Meunier,  a czwarta  lokata  przypadła w udziale

zawodnikowi z Holandii Jessi Marletowi . Freestylerzy w Lubaszu przebywali od czwartku do

niedzieli, a miasteczko przez te kilka dni żyło w rytm piłkarskich trików. Lubasz Freestyle Night

2017 był rekordowy pod wieloma względami. Liczba uczestników, ponad 30-stu zawodników

zagranicznych,  w  tym  freestylerzy  z  Omanu,  Indii,  a  nawet  Nowej  Zelandii,  rywalizacja

podzielona z uwzględnieniem poziomu trudności, turniej dla pań Female BaGle w którym

zwyciężyła Mistrzyni Świata z roku 2016 Kalina Matysiak i ilość widzów na poziomie ponad



1000  osób  na  Gali  Finałowej.  Organizatorzy  Gminny  Klub  Sportowy  Radwan  Lubasz,

Stowarzyszenie  „Your  Life  Your  Freestye”  przeprowadzili  te  zawody  profesjonalnie.  Na

szczęście mogli liczyć na wsparcie stałego grona przyjaciół projektu: firm Steico, Dora Metal,

Plastmet,  Piekarni  Sendal,  Danex.  Logistycznie  przedsięwzięcie  wsparli  Gminny  Zakład

Komunalny w Lubaszu oraz  strażacy  z  OSP Lubasz,  a  freestylerzy  przez  cały  pobyt  mogli

korzystać ze światowych standardów Internatu Edukacji  Lubasz.  Sponsorem strategicznym

imprezy był Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu.

8. Ferie  w naszej  gminie to także kolejna edycja  Półkolonii  Za Jeden Uśmiech organizowanej

przez Stowarzyszenie Inicjatyw Niezwykłych. W tym roku z zimowego wypoczynku w formie

półkolonii skorzystało pięćdziesięcioro dzieci z terenu powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego.

Podczas  tygodniowego turnusu  dzieci  uczestniczyły  w zajęciach z  twórczego  i  logicznego

myślenia z logo, zajęciach plastycznych, muzycznych, tanecznych, sportowych, turystycznych,

teatralnych oraz doskonaliły jazdę na łyżwach i pływanie. Oferta lubaskiej Półkolonii okazała

się  w  tym  roku  na  tyle  atrakcyjna,  że  wśród  uczestników  znalazły  się  dzieci  z  wielu

miejscowości z terenu naszego powiatu.

9. Oferte w okresie ferii przygotował też GOK , który działał praktycznie codziennie na „różnych

frontach”  .  W  programie  ferii  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury  znalazło  się  wiele  atrakcji,

szczególnie dla dzieci i młodzieży. Zajęcia trwały codziennie od poniedziałku do piątku. Na

każde z  zajęć  przybywała  duża ilość  uczestników,  dzieci  z  niecierpliwością  czekały  na ich

rozpoczęcie.  W pierwszym tygodniu  ferii  w  bibliotece  odbyły  się  warsztaty  plastyczne  w

których uczestniczyły dzieci z Półkolonii „Za jeden uśmiech”, oraz dzieci z całej Gminy. Na

amatorów prac plastycznych czekały zajęcia rozwijające wyobraźnię i umiejętności manualne.

Zajęcia odbywały się również w salach wiejskich w Nowinie, Jędrzejewie, Sławnie i Miłkowie

oraz  w  bibliotece  w  Kruczu. W  czasie  ferii  niejedna  sala  wiejska  zamieniła  się  w  salę

bajkowych postaci,  a  to  za  sprawą Balików Karnawałowych,  między  innymi  w Sokołowie,

Sławnie i Miłkowie. Były gry, konkursy, słodkie nagrody, i to co najważniejsze, dobra zabawa.

Roześmiane dzieciaki w kolorowych przebraniach szalały w rytm muzyki. Bardzo sympatyczne

spotkanie wsparte przez Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu odbyło się w Sokołowie,  na

którym wspólnie bawiły się dzieci, a także młodzież i dorośli. Bardzo dobrze bawiły się dzieci

oraz  organizatorki  całości,  Panie  z  Rady  Sołeckiej,  które  wykazały  się  wspaniałymi

umiejętnościami  wokalnymi,  ale  przede wszystkim organizatorskimi.  Najpierw były  zajęcia



plastyczne z dziećmi , a później było śpiewanie piosenek w wersji karaoke wraz z tańcami

i konkursami (byli też przebierańcy). Nie zabrakło słodkości i napojów, była nawet wspaniała

pizza  dla  wszystkich.  Także  w  Nowinie  dzieci  (wraz  z  dorosłymi)  szlifowały  umiejętności

wokalne w wersji karaoke.

10. Ferie, to również czas na sport i rekreację. W hali widowiskowo-sportowej rozegrany został IV

Zimowy turniej tenisa stołowego! W poniedziałkowych rozgrywkach wzięło udział w sumie

około 50 młodych mieszkańców naszej Gminy. 

W kategorii Szkół Podstawowych najlepszymi tenisistami okazali się:

1. Daria Mikołajewska, 2. Natalia Strawa, 3. Jagoda Rozmiarek

1.Hubert Stachowski, 2.Hubert Bielejewski, 3.Maciej Wernicki

W grupie starszej:

1. Piotr Filoda

2. Maciej Buśko

3. Zosia Sotek

Młodzież walczyła o prymat na piłkarskim turnieju ,,dzikich drużyn", który również odbył się w hali.

Rywalizowano o cenną nagrodę  – bon towarowy do CAFE-15.  Zwyciężyła  drużyna o tajemniczej

nazwie „Biała Mewa”.

11.  Odbył  się także już czwarty Gminny Turniej w „Fifę” na konsoli  Xbox. W pracowni ,,Sztuka z

natury" zjawiło się 26 młodych zawodników. Po 6 godzinach rozgrywek najlepszym graczem okazał

się  Kacper  Niezborała,  który  w  finale  minimalnie  pokonał  Jakuba  Mulę.  Na  najniższym  stopniu

podium stanął  Maksymilian  Kierstan.  Dla  najlepszych  zawodników GOK ufundował  vouchery  do

wykorzystania w jednej z lubaskich restauracji. W Sali Wiejskiej w Lubaszu odbywały się zajęcia nauki

gry  na gitarze,  które będą również  kontynuowane po feriach.  Bardzo udanym i  atrakcyjnym był

wyjazd autokarowy na basen i bowling (rodzaj kręgli) w Obornikach, w którym uczestniczyły dzieci i

młodzież z Lubasza oraz kilku wsi sołeckich.

12. W lubaskiej hali sportowej odbyły się w ubiegłą niedzielę kolejne zawody sportowe w ramach

współzawodnictwa LZS. Reprezentacje wielu wsi sołeckich z terenu Gminy Lubasz walczyły o główne

trofeum spartakiady –  Puchar  Wójta  Gminy.  Choć w porównaniu do lat  ubiegłych,  w zawodach

uczestniczyło  mniej  drużyn  ,  to  zacięta  walka  o  zwycięstwo  w  poszczególnych  konkurencjach



dostarczyła  wielu  emocji  samym  zawodnikom,  ale  także  kibicom.  Drużynowe  zwycięstwo

bezapelacyjnie  od  kilku  lat  wywalczyło  Dębe.  Drugie  miejsce  zdobył  Krucz,  który  do  pewnego

momentu  spartakiady  konsekwentnie,  dzięki  działaniom  Sołtysa  Bronisława  Tonaka,  „deptał  po

piętach”  Dębianom,  trzecie  miejsce  przypadło  wsi  Antoniewo,  co  biorąc  pod  uwagę  liczebność

mieszkańców wsi, jest sporym sukcesem, Sołtys Paweł Borowiak dokonał niemożliwego, a kolejne

miejsca zdobyły wsie:  czwarte miejsce – Stajkowo, piąte – Lubasz, szóste – Kruteczek,  siódme –

Sokołowo, ósme – Goraj.  Organizator – Gminny Ośrodek Kultury,  ufundował wszystkim kiełbaskę

oraz kawę. Gratuluję zwycięzcom.

13.  W  dniu  22  lutego  2017  r.  w  Urzędzie  Gminy  w Lubaszu  odbył  się  Gminny  Turniej  Wiedzy

Pożarniczej  dla  uczniów  szkół  podstawowych.  Konkurs  został  zorganizowany  w  ramach

Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom”. Do etapu gminnego

weszli uczestnicy wyłonieni w eliminacjach szkolnych. Na poprawną organizacją czuwała Ochotnicza

Straż  Pożarna.  W turnieju  gminnym wzięło  udział  11  dzieci  z  wszystkich szkół  podstawowych z

terenu  naszej  Gminy.  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w  Miłkowie  reprezentowali  :Julia  Górna,

Agnieszka  Łucjan,  Dominik  Szczepański,  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w  Jędrzejewie:  Wiktor

Jastrzębski, Rokasana Klessa, Publiczną Szkołę Podstawową w Kruczu: Aleksandra Drajerczak, Joanna

Dziabas , Kamila Jessa, Publiczną Szkołą Podstwaowa w Lubasz: Karol Dymek, Małgorzata Rozmiarek,

Natalia  Zjawińska.  Uczniowie  rozwiązali  szereg  zadań  przygotowanych  przez  organizatorów,  a

następnie wyłoniono laureatów, którymi zostali:

I miejsce Agnieszka Łucjan – SP Miłkowo

 II miejsce  Natalia Zjawińska- SP Lubasz

III Kamila Jessa  – SP Krucz.

Wyłonieni  laureaci  będą  następnie  reprezentować  naszą  gminę  w  turnieju  powiatowym,  który

odbędzie się 24 marca 2017r. w Edukacji Lubasz

14.              "Szansa na sukces" -  muzyczne warsztaty miały  miejsce w Lubaszu w miniony piątek.

Bardzo  dziękujemy  wszystkim  uczestnikom  zabawy,  nauczycielom  i  pracownikom  Gimnazjum  w

Lubaszu, Szkoły Podstawowej w Lubaszu, Przedszkola Bajka w Lubaszu oraz pracownikom  Gminnego

Ośrodka  Kultury.  Impreza  rozpoczęła  się  od  spektaklu  grupy  teatralnej  funkcjonującej  przy

Gimnazjum w Lubaszu oraz wspieranej przez GOK Lubasz, której opiekunem jest Pani Monika Kawka.

Dzieciaki były fantastyczne, a przedstawienie w niekonwencjonalny sposób odnosiło się do "miłości".



Po spektaklu w Sali zostali tylko uczestnicy muzycznej zabawy, było losowanie piosenek i próby ich

jak najlepszego wykonania. Wszyscy zgodnie stwierdzili, żeby nie publikować żadnych nagrań video

z tego wieczoru.

15.  Za nami kolejny II  już Bal samorządowca. Tym razem odbył się on w gościnnej Sali  wiejskiej

w  Kamionce.  Zabawa  był  wyśmienita  ,  a  wszyscy  jej  uczestnicy  zadowoleni.  W  trakcie  balu

przeprowadzono kilka  niespodzianek.  Dochód z balu przeznaczony zostanie  na cel  charytatywny,

o którym zdecydują Państwo Radni."

Ad. 2.   Analiza i ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu.   

Temat omówiła Kierownik GOPS – Jadwiga Kazińska, która powiedziała:”Szanowni Państwo,

W dniu dzisiejszym chciałabym przybliżyć działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz to

co działo się w 2016r.

Ośrodek pomocy jest jednostką Gminy Lubasz, powołaną do realizacji zadań własnych oraz zadań

zleconych  w  gminie.  Działamy  na  podstawie  przepisów  realizujemy  ponad  dziesięć  ustaw

pomocowych.  Jedną z  najważniejszych to  najnowsza Ustawa o  Pomocy  Państwa w wychowaniu

dzieci,  skutkowała  ona  wydatkowaniem  blisko  4,5  mln  zł  i  obsługą  736  rodzin  Kolejna  ustawa

o świadczeniach rodzinnych to kolejne generowanie 2,5 mln złotych objęcie wsparciem 860 rodzin.

Ustawa o pomocy Społecznej,  którą realizują  pracownicy  socjalni  –to wydatek ponad  500tys zł,

i obsługa kolejnych 250 rodzin. Ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej duża rola

i działania asystentów rodziny, Ustawa a pomocy osobom uprawnionym do alimentów, to wydatek

blisko  170  tysięcy-  40  rodzin,  wpłaty  dłużników  to  kolejne  60  tys  zł  i  obsługa  40  osób  i  tak

szczegółowo zostały opisane wszystkie ustawy opisane w przekazanej państwu informacji. W celu

realizacji nałożonych zadań ośrodek współpracuje z różnymi instytucjami, podmiotami najważniejsze

to służby wojewody, z budżetu wojewody otrzymaliśmy blisko 8mln zł na realizację zadań, kolejny

ważny partner to samorząd gminy- z budżetu gminy otrzymaliśmy 721 tysięcy zł na realizację zadań

własnych.  Łącznie  do  dyspozycji  mieliśmy  w 2016r  8.634  tysięcy  zł.  Ważna  jest  też  współpraca

Ośrodka z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance, od ubiegłego roku w partnerstwie

realizujemy wspólny projekt pt,,Poprawa dostępu do usług społecznych’’.  Pomagamy też osobom

niepełnosprawnym korzystać z różnych form dofinansowania.  Oczywiście przy udziale PCPR-u .

Na  uwagę  zasługuje  też  współpraca  z  Sądem,  Prokuraturą,  Policją.  W  Sądzie  szczególnie

współdziałamy z kuratorami sądowymi, zawodowymi jak i społecznymi. Kuratorzy mają dozór nad



naszymi podopiecznymi. Współpracujemy też z placówkami Oświatowymi, szczególnie z Dyrektorami

Szkół  w zakresie  dożywiania  ,  pedagogami,  w zakresie  problemów wychowawczych w rodzinach

naszych  podopiecznych.  Nie  sposób  wymienić  wszystkich,  z  którymi  współpracujemy,  ponieważ

każda sprawa jest  rozpatrywana indywidualnie i  wymaga indywidualnego podejścia.  Do realizacji

zadań niezbędna jest kadra. W 2016 roku Ośrodek zatrudniał 11osób, od miesiąca marca zwiększono

zatrudnienie  o  dwoje  pracowników  ;  referenta  ds.  świadczeń  wychowawczych,  któremu  po

przeszkoleniu  powierzono  zadania  związane  z  realizacji  świadczenia  wychowawczego  (str.2).

Drugiemu  zatrudnionemu  pracownikowi  powierzono  sprawy  administracyjno-księgowe.  Celem

zatrudnienia  było  odciążenie  pracy  głównej  księgowej  ponieważ budżet  Ośrodka  wzrósł  o  blisko

5mln  zł.  Obydwie  panie  ukończyły  kurs  służba  przygotowawcza  urzędników  samorządowych

zorganizowanym przez Ośrodek WOKiS w Poznaniu. W informacji  omówione zostały szczegółowo

źródła  finansowania  i  kwoty  poszczególnych  zadań  realizowanych  przez  Ośrodek.  Informacja

przekazana państwu szczegółowo omawia też każdą grupę świadczeń realizowanych przez ośrodek.

Pierwsze  omówione  zostało  świadczenie  rodzinne:  kto  ma  prawo  do  zasiłku  rodzinnego,  jamie

kryterium dochodowe musi być spełnione, jaka jest aktualna wysokość zasiłku rodzinnego. Kolejno

omówione są wszystkie dodatki jakie przysługują do zasiłku rodzinnego, ich wysokość, liczba osób,

która skorzystała. Kolejno omówione jest świadczenie opiekuńcze, zasiłek pielęgnacyjny, zasiłek dla

opiekuna, świadczenie rodzicielskie. Omówię teraz nowe zadanie - świadczenia wychowawczego, do

programu Rodzina 500 plus, który obowiązuje od 1 kwietnie 2016 Jak ustawa określa jest to znaczna

pomoc finansowa dla rodzin w celu częściowego pokrycia wydatków związanych z wychowaniem

dzieci. Świadczenie przysługuje rodzicom, samotnym ojcom, matkom, opiekunom dziecka do dnia

ukończenia  przez  dziecko  18-tego  roku  życia.  Przed  przystąpieniem  do  realizacji  tego  zadania

dokonaliśmy analizy rodzin, które mogłyby skorzystać z tej formy pomocy. Ustalono, iż potencjalnie

może ubiegać się o świadczenie 944 rodzin,  w których wychowuje się 1721 dzieci.  Na początku

okresu  zasiłkowego  świadczenia  500Plus  zorganizowane  zostały  spotkania  w  każdym  sołectwie,

pracownicy  Ośrodka dyżurowali  w godzinach popołudniowych,  udzielając  szerokiej  informacji  na

temat nowego świadczenia. Na miejscu można było wypełnić wniosek. Około 200 rodzin skorzystało

z  tej  możliwości.  Świadczenie  wychowawcze  na  drugie  i  kolejne  dziecko  przysługuje  zgodnie

z ustawą niezależnie od dochodu. Prawo na pierwsze lub jedyne dziecko przysługuje rodzinie, której

dochód ne@o uzyskany w 2014 roku nie przekroczył kwoty 800 zł., lub 1200 zł jeżeli w rodzinie jest

dziecko z niepełnosprawnością . W ośrodku sprawnie przebiegła obsługa tego zadania. Już pierwsze

świadczenia, zasiłki ,rodziny otrzymały w miesiącu kwietniu.  Od 1 kwietnia do 31 grudnia wpłynęło



do  ośrodka  736  wniosków  o  ustalenie  prawa  do  świadczenia.  Pomocą  objęto  1010  dzieci.  Na

świadczenie  wychowawcze  Ośrodek  wypłacił  kwotę  od  kwietnia  do  grudnia  i  4.466.511  zł.  Ze

sprawozdań wynika, że z możliwości ubiegania się o świadczenie na drugie i kolejne dziecko, bez

wskazania dochodu skorzystało 273 rodzin w gminie Lubasz. Pozostałe 463 rodziny zakwalifikowały

się  do  świadczenia  po  przeliczeniu  dochodu.  Ośrodek  wydał  26  decyzji  odmownych  z  powodu

przekroczenia dochodu. Osiem wniosków pozostawiono bez rozpatrzenia, oraz dziesięć wniosków

przekazano do decyzji  Marszałka,  ponieważ osoba w rodzinie  przebywała  poza granicami  Polski.

Kolejne realizowane świadczenie to Fundusz alimentacyjny. Jest to świadczenia dla rodzica dziecka,

na które są zasądzone alimenty, a egzekucja komornicza jest bezskuteczna. Mamy takich rodzin 40,

wypłaciliśmy 165,243 zł .  Ośrodek rozlicza też wpłaty od dłużników alimentacyjnych, w ubiegłym

roku wpłynęła kwota 57.620 zł. Prowadzone też jest postępowanie z dłużnikami alimentacyjnymi,

przeprowadzane  są  z  nimi  wywiady  alimentacyjne,  odbierane  są  oświadczenia  o  ich  stanie

majątkowym.  Jeżeli  dłużnik  uchyla  się  od  zobowiązania  składany  jest  wniosek  o  przestępstwo

z artykułu 209, kierujemy też wnioski o zatrzymanie prawa jazdy do Starosty.

Karta dużej rodziny- Ośrodek realizuje program od czerwca 2014roku dotychczas skorzystały z karty

92 rodziny. Przypomnę, iż  jest to program ogólnokrajowy, karta wydawana jest bezpłatnie,  mogą

o nią ubiegać się rodziny mające na utrzymaniu co najmniej troje dzieci. Na komisji pan radny prosił

o informacje przypominającą ten program przygotowaliśmy i prosimy o wywieszenie w gablotach.

Kolejne zadania realizowane przez  Ośrodek Pomocy to  działania  wynikające z  ustawy o pomocy

Społecznej.  Zadaniem  własnym  Gminy  jest  kierowanie  przez  Ośrodek  osób  do  DPS,  osoby  te

wymagają całodobowej opieki  z powodu choroby,  niepełnosprawności.  W 2016 roku przebywało

w DPSie 8 osób. Podopieczni ponoszą odpłatność w wysokości 70 % własnego dochodu. Pozostałe

koszty ponosi gmina, łączny koszt za pobyt w dpsie to 195 tys zł.

Realizowane też są świadczenia pieniężne typu zasiłek celowy, okresowy, stały skorzystało z pomocy

250 osób  na łączną  kwotę  ponad  300  tys  zł.  Ważną  ustawą jaką  Ośrodek  realizuje  jest  ustawa

o  wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy  zastępczej,  nie  generuje  ona  może  dużych  kosztów,  ale

wymaga wyjątkowych działań, które to realizują asystenci rodziny. W 2016 roku Ośrodek zatrudniał

1,5 etatu asystenta rodziny. Część środków pozyskaliśmy z Rządowego programu. Rolą asystenta jest

intensywna praca z rodziną, z każdą osobą , celem przywrócenia jej prawidłowego funkcjonowania,

a najważniejsza jest troska o dzieci, oby dzieci mogły zostać w tych rodzinach i nic im nie zagrażało.

Asystent ingeruje w każdą strefę życia rodziny, zdrowotną, zawodową, mieszkaniowa, 



Asystent  udziela  pomocy  w zdobywaniu  umiejętności  prawidłowego  prowadzenia  gospodarstwa

domowego, motywuje do poprawienia wizerunku mieszkania, pomaga w przeprowadzeniu drobnych

remontów, zorganizowania przestrzeni do nauki i zabawy dla dzieci, do wymiany mebli, łóżek. Rolą

asystenta jest także organizowanie czasu wolnego dla dzieci. Ośrodek zakupił do pracy asystentów

gry planszowe, puzzle, warcaby. Zabawy te organizowane są na indywidualnych spotkaniach u rodzin

oraz  w  Świetlicy,  Bibliotece,  gdzie  raz  w  tygodniu  asystent  spotyka  się  z  dziećmi.  W  świetlicy

realizowany jest również program edukacyjno-zabawowy. 

Asystent  również  wspólnie  z  pracownikami  socjalnymi  rozwiązuje  problemy socjalne  w rodzinie,

poprzez udzielanie informacji z jakich form pomocy może skorzystać rodzina, pomaga w wypełnianiu

wniosków  oraz  organizuje  niezbędne  dokumenty.   Asystent  pomaga  w  prawidłowym

rozdysponowaniu  budżetu  rodzi.  Asystent  jest  w  stałym  kontakcie  ze  szkołami,  przedszkolem,

kuratorem  sądowym  by  wspólnie  rozwiązywać  problemy.  Z  ośmiu  rodzin  dzieci  skierowano  na

badania do Poradni pedagogicznej w Czarnkowie, wszystkie dzieci otrzymały orzeczenie o obniżeniu

wymagań. 

Asystent interweniuje również w sytuacjach powzięcia i informuje o nadużywaniu alkoholu ,w trzech

rodzinach była potrzeba podjęcia leczenia odwykowego.  Asystentom udało się pozyskać przy udziale

PCRP protezę mowy- tablet z oprogramowaniem Mówik dla dziewczynki niepełnosprawnej.

 Dzięki współpracy z wolontariuszami podczas zbiórki dziewczynka z zapałkami pozyskano środki na

zakup  wózka  dla  dziecka  niepełnosprawnego.  Asystentki  rodziny  uczestniczyły  w  działaniach

wolontariackich: Szlachetna Paczka

Pozostała działalność Ośrodka Pomocy. W ramach tej działalności prowadzone jest dożywianie dzieci

w  szkołach,  finansowe  wsparcie  mamy  z  Rządowego  Programu  ,,Pomoc  Państwa  w  zakresie

dożywiania’’. Jest to kwota 77 tysięcy złotych. Pozostałe 20 tysięcy to środki z budżetu państwa. Pani

radna prosiła o informację ile dzieci korzysta z pomocy w szkołach poza Lubaszem .

Kolejne działanie to praca Zespołu interdyscyplinarnego w Gminie oraz grup roboczych. Zadania te

wynikają z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Zespół został powołany zarządzeniem

Pana Wójta Gminy, liczy 14 osób zgodnie z ustawą są w nim przedstawiciele oświaty, zdrowia, Policji,

sądu, pracownicy Ośrodka Pomocy. Od stycznia do grudnia wpłynęło do zespołu 6 niebieskich kart,

wszystkie założone przez Policję. 



W ramach podjętych działań odbyło się 16 posiedzeń grup roboczych, na których wspólnie ustalono

plan pomocy do każdej sytuacji indywidualnie.

 Ośrodek Pomocy organizuje też wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży, była kolonia w Dźwirzynie

oraz w Białym Dunajcu. Z wypoczynku skorzystało 43 dzieci.

 Ważnym  działaniem  Ośrodka  jest  profilaktyka  zdrowotna  i  realizacja  badań  profilaktycznych

w miejscu zamieszkania pacjenta. Sześciokrotnie odbyły się badania profilaktyczne  na raka piersi,

przeprowadzone w mamo busie, oraz w Szpitalu Powiatowym w Czarnkowie. Ośrodek kontynuuje

też szczepienie profilaktyczne na raka szyjki macicy u dziewczyn w wieku 14 lat. W minionym roku

zaszczepiono 47 osób. Odbyło się również badanie profilaktyczne dotyczące raka jelita grubego oraz

prostaty.  Z  Badania  skorzystały  82  osoby.  Pan  radny  pytał  czy  w  bieżącym  roku  będzie

kontynuowane, tak w 90% Pani z departamentu zdrowia urzędu Marszałkowskiego potwierdziła ze

są w trakcie opracowywania programów i jeśli gmina złoży wniosek to postarają się zabezpieczyć

Ośrodek Pomocy kontynuuje też działalność związaną z wolontariatem. Wolontariat nie pozwala na

pozostawienie  słabszych  jednostek  na  marginesie.  Wolontariusze  działający  w  naszej  Gminie

zrzeszeni są w szkołach: Gimnazjum i Edukacji Lubasz. Młodzież wspiera cykliczne akcje świątecznych

zbiórek żywnościowych, odwiedzają chętnie rodziny z dziećmi niepełnosprawnymi. Wolontariusze

pomagali  też  w  loterii  fantowej  podczas  Festynu,  młodzież  z  Edukacji  uczestniczy  w  świetlicy

działającej  przy  bibliotece.  W  podziękowaniu  dla  wolontariuszy  za  ich  zaangażowanie  Ośrodek

zorganizował uroczystą galę podczas której Pan Wójt wręczył dyplomy Wolontariuszom i opiekunom.

Zorganizowana została również w miesiącu czerwcu wycieczka z atrakcjami do Poznania. Były kręgle

w  nowoczesnym  obiekcie,  seans  filmowy  w  technologii  3D  oraz  posiłek  w  ponadczasowym

McDonaldsie.  Dla wolontariuszy rok 2016 zakończył się uroczyście, Powiatową Galą, która odbyła

się  w Trzciance pod nazwą ,,Łoś super gość’’.  Gala uświetniona została występem wielu talentów

między innymi Trębaczy Myśliwskich ze Szkoły Leśnej w Goraju, młodzieży z MDK w Trzciance oraz

zespołu Rockowego Żuki. Podczas gali z naszej gminy uhonorowano następujące osoby:  – Szkolne

Koło Caritas przy Gimnazjum im. Ppłk. Z Orłowskiego jako Grupa młodzieżowa, Danuta Skrzypczak-

Grygiel  wolontariusz senioralny,   Parafialny  zespół  Caritas  jako Grupa senioralna-  Krzysztof  Wiza-

wolontariusz  dorosły,  Zakład  piekarniczo-cukierniczy  Magdalena  Sendal  –jako  przedsiębiorca,

 Edukacja Lubasz Szkoła.

Pracownicy Ośrodka kontynuują też spotkania z osobami i rodzinami, które chcą rozwiązać konflikt,

spór istniejący pomiędzy nimi. Nie zawsze kończy się to ugodą mediacji, ale w Ośrodku coraz częściej



dochodzi  do  spotkań  z  udziałem  pracownika  socjalnego,  asystenta,  kuratora,  kierownika  lub

zastępcy.

 Miesiąc grudzień jest w Ośrodku Pomocy wyjątkowo pracowity, wypłaciliśmy bardzo dużo środków

finansowych, które otrzymaliśmy od Wojewody na zasiłki  .  Organizowana jest   też w tym okresie

zbiórka  żywności  na  terenie  całej  gminy  ,  przygotowywane  są  paczki  żywnościowe,  które  są

dostarczane do rodzin. Kontynuowane są też  odwiedziny  podopiecznym w DPS-ie oraz w Ośrodku

dla Bezdomnych oraz  spotkanie wigilijne dla osób samotnych, starszych. 

Już na koniec, krotko o projekcie, który  realizujemy   w partnerstwie z PCPR w Trzciance.   W tym

zakresie była już podejmowana uchwała RG, została podpisana stosowna umowa w gminie Lubasz

na realizację tego projektu. Projekt realizowany będzie przez dwa lata, łącznie pozyskamy 161tyś zł 

otrzymaliśmy  już  pierwsze   środki  finansowe.  W  ramach  projektu  zakupiony  zostanie  sprzęt

rehabilitacyjny na wyposażenie salki do ćwiczeń dla osób niepełnosprawnych, będzie zatrudniony

asystent osoby niepełnosprawnej oraz rehabilitant, który będzie świadczył usługi stacjonarne oraz

usługi  w  terenie.  Projekt  ma  na  celu  umożliwienie  osobom  niepełnosprawnym  łatwiejsze

funkcjonowanie w środowisku zamieszkania. Z mojej strony to wszystko bardzo dziękuję wszystkim

za współprace, dziękuję za dobrą informacje na komisji  od Pani sekretarz   że będzie zatrudniony

drugi psycholog.

Pytan do p. Kierownik nie było. 

Ad. 3.   Podjęcie  uchwał w sprawie:  

3  .1.przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy       Lubasz na lata  

2016-2032”

Program  omówił  Andrzej Żaczek. Na wstępie przedstawił kilka informacji dotyczących samego 

programu  

Zgodnie z „Programem Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032”, celem niniejszego 

Programu jest usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu naszej  gminy 

do 2032 roku, minimalizacja negatywnych skutków zdrowotnych powodowanych kontaktem               

z włóknami azbestu na terenie gminy, likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu na środowisko 

w gminie.  Niniejszy Program zawiera: 

1) charakterystykę Gminy Lubasz,

2) ogólne informacje dotyczące właściwości azbestu,



3)informacje o sposobach postępowania z wyrobami zawierającymi azbest, 

4) aktualną sytuację dotyczącą sposobu gospodarowania wyrobami zawierającymi azbest na terenie 

Gminy Lubasz,

5) harmonogram realizacji Programu,

6) finansowe aspekty realizacji Programu.

Zwrócił uwagę, że usunięcie wyrobów zawierających azbest przyniesie korzyści społeczne, 

ekonomiczne  i ekologiczne polegające na: 

- zmniejszeniu emisji włókien azbestu do środowiska,

-uzyskaniu poprawy ochrony zdrowia mieszkańców, 

- poprawie wyglądu zewnętrznego obiektów budowlanych i ich stanu technicznego. 

Zaznaczył, że zapisy Programu są zgodne z założeniami „Programu Oczyszczania Kraju  z Azbestu na 

lata 2009-2032” po czym odczytał projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono   

Głosowanie – za 14 radnych 

Uchwała XXVI/240/17  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.2. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (azbest)

Projekt uchwały omówiła Andrzej Żaczek.  Starostwo Powiatowe w Czarnkowie wzorem lat ubiegłych

zgodnie z Programem Oczyszczania Kraju z Azbestu oraz Programem Usuwania Azbestu i Wyrobów

Zawierających Azbest na terenie Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego przystąpiło wraz z gminami

wchodzącymi w skład powiatu do realizacji usuwania azbestu. Planowana kwota partycypacji Gminy

Lubasz w 2017 r. wynosi 5.000,00 zł

Pytań nie zgłoszono 

Przewodniczący projekt uchwały odczytał 

Głosowanie – za 14 radnych 

Uchwała XXVI/241/17  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.3. nabycia działki nr 136/6 położonej w obrębie wsi Goraj 

Projekt uchwały odczytała i  omówiła Alicja Kaźmierczak. Działka nr 136/6   położona jest we wsi

Bzowo, obręb geodezyjny Goraj. Nabycie działki związane jest z potrzebą wykonania  placu zabaw

dla najmłodszych mieszkańców wsi Bzowo.

Marek Zieliński – zwrócił uwagę, że jest to dobry krok w kierunku dzieci, które do tej pory nie miały

gdzie się bawić.  Rada Sołecka wsi  Bzowo – Goraj zabezpieczyła środki  na ogrodzenie tego placu

w wysokości 12 tys. zł.  W budżecie gminy tez są środki, dlatego wspólnymi siłami będzie można ten



plac urządzić. Podziękował Wójtowi i pracownikom, a zwracając do radnych stwierdził, ze dziękuje im

również jeżeli będą glosować na „tak”.  

Głosowanie – za 14 radnych 

Uchwała XXVI/242/17  stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.4.  zmiany  uchwały  VI/26/16  z  dnia  29  stycznia  2015  roku  w  sprawie  nadania  statutów

sołectwom Gminy Lubasz 

Projekt uchwały odczytała i omówiła Alicja Kaźmierczak. Wprowadza się  zmiany w załączniku nr 1

statutu sołectwa Kamionka,  gdzie zapisane są  nieruchomości przekazane sołectwu  w użytkowanie.

W załączniku  dopisano działkę nr 282/1 o powierzchni  0,0868 ha.  Działka ta stanowi własność

mienia  komunalnego  Gminy  Lubasz.  W przyszłości  mieszkańcy  sołectwa chcieliby  na  niniejszym

gruncie wykonać plac zabaw dla najmłodszych mieszkańców. 

Pytań nie zgłoszono

Głosowanie – za 14 radnych 

Uchwała XXVI/243/17  stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. 3.5. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki 454/2 położonej

w Lubaszu

Projekt uchwały przedstawił Adam Ratajczak. Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia  29 grudnia 2016 r.

w  sprawie:  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ulicy

Podgórnej  i  ulicy  Bolesława  Chrobrego  w  Lubaszu  została  po  podjęciu  przekazana  Wojewodzie

Wielkopolskiemu.   Organ  nadzoru  dokonując  badania  zgodności  z  prawem  powyższej  uchwały,

stwierdził że:

1.  w  uchwale  zdefiniowano  pojęcie  reklamy  oraz  pojęcie  szyldu  -  tymczasem  definicje  reklamy

i szyldu zawarte są w przepisach ustawy. W świetle powyższych okoliczności należy podkreślić, że

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, jako akt prawa miejscowego, jest usytuowany

wśród  źródeł  prawa  powszechnie  obowiązującego,  a  zatem  pozostawać  powinien  w  zgodzie

z  konstytucją,  ustawami i  aktami  podustawowymi.  Uchwała  w sprawie planu została  podjęta  na

podstawie  upoważnienia  ustawowego,  jest  aktem  prawnym  powszechnie  obowiązującym  na

obszarze gminy i stąd też powinna odpowiadać wymogom, jakie stawiane są przepisom powszechnie

obowiązującym. Nie może ona pozostawać w sprzeczności z aktami prawnymi wyższego rzędu. Akty

prawne  stanowione  przez  organy  jednostek  samorządu  terytorialnego  nie  mogą  także  zawierać

powtórzeń ustawowych, ani też ich modyfikować lub uzupełniać, gdyż jest to niezgodne z zasadami



legislacji.  Tak  więc  regulowanie  przez  gminę  w  inny  sposób  tego,  co  zostało  już  zamieszczone

w źródle powszechnie obowiązującego prawa w istotnym stopniu narusza porządek prawny.

2.  Zgodnie  z  ustawa,  w  planie  miejscowym  określa  się  obowiązkowo  zasady  modernizacji,

rozbudowy  i  budowy  systemów  komunikacji  i  infrastruktury  technicznej,  wśród  których,  wg

rozporządzenia Ministra Infrastruktury winno określić się układ komunikacyjny i sieci infrastruktury

technicznej wraz z ich parametrami oraz klasyfikacją ulic i innych szlaków komunikacyjnych, jak też

warunki  ich  powiązań  z  układem  zewnętrznym,  a  także  wskaźniki  w  zakresie  komunikacji,

w szczególności ilość miejsc parkingowych w stosunku do ilości mieszkań lub ilości zatrudnionych

albo  powierzchni  obiektów  usługowych  i  produkcyjnych.  W  toku  prowadzonego  postępowania

nadzorczego stwierdzono natomiast, że w planie miejscowym dla terenu oznaczonego symbolem

"U"  nie  określono  wymaganego  normatywu  miejsc  parkingowych  w  stosunku  do  zabudowy

usługowej, której realizację dopuszczono na wskazanym terenie. Ponadto zgodnie z ustawa, w planie

miejscowym określa się zasady kształtowania zabudowy oraz wskaźniki zagospodarowania terenu

obejmujące  m.  in.  minimalną  liczbę  miejsc  do  parkowania  w  tym  miejsca  przeznaczone  na

parkowanie pojazdów zaopatrzonych w kartę parkingową. Należy wskazać, że w planie nie określono

wymaganego  normatywu  miejsc  parkingowych  przeznaczonych  na  parkowanie  pojazdów

zaopatrzonych w kartę parkingową, przez co naruszona została dyspozycja zawarta w cytowanych

przepisach

3. W § 6 pkt 7 i 8 uchwały, wprowadzono nakaz zachowania dopuszczalnych poziomów hałasu dla

terenów podlegających ochronie akustycznej zgodnie z przepisami odrębnymi oraz ustalono, że dla

terenu  oznaczonego  symbolem  "U"  obowiązują  dopuszczalne  poziomy  hałasu  jak  dla  terenów

zabudowy usługowej.

4. Ponadto przy sporządzaniu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego uwzględnia się

tereny,  dla  których  obowiązują  dopuszczalne  poziomy  hałasu  w  środowisku.  W  razie  braku

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  oceny,  czy  dany  teren  podlega  ochronie

przed  hałasem,  dokonują  właściwe  organy  na  podstawie  faktycznego  zagospodarowania

i wykorzystywania tego i sąsiednich terenów. Kategorie terenów podlegające ochronie akustycznej

wynikają z  ustawy oraz przepisów rozporządzenia Ministra Środowiska w sprawie dopuszczalnych

poziomów hałasu w środowisku  -  zapisy uchwały nie ustalają w sposób jednoznaczny,  do której

kategorii terenów podlegającej ochronie przed hałasem należy teren oznaczony symbolem "U". 



5.  Nie dopuszczalne jest  zamieszczanie w planie miejscowym informacji,  zaleceń czy też innego

rodzaju  suges�i  dla  właścicieli  nieruchomości,  bądź  potencjalnych  inwestorów,  które  nie  mają

charakteru normy prawnej i nie stanowią ustaleń treści planu.

Te wszystkie uchybienia nie wpłynęły na meritum sprawy, są na tyle nieistotne, że nie wymagają

ponowienia całej procedury planistycznej, a tylko zmiany tych zapisów.  

Marek Wicher – poprosił, aby na przyszłość wskazywać omawiane tereny na mapie poprzez rzutnik

bo radni wiedza już na komisjach o jakie tereny chodzi, natomiast sołtysi i pozostali goście nie

Głosowanie – za 14 radnych 

Uchwała XXVI/244/17  stanowi załącznik do protokołu.  

PRZERWA 15:10 – 15:25

Ad. 3.6. zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły w Kruczu 

Projekt  uchwały  przedstawił  Dyrektor  GZOSiP  Ryszard  Bilski.  Po  przeprowadzonych  spotkaniach

w szkołach i  METEORZE przygotowana została propozycja w postaci  projektu uchwały dotycząca

zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły w Kruczu poprzez obniżenie zakresu jej działania do 3 klas.

Następnie projekt uchwały odczytał. 

Pan  Ł.W.  –  powiedział,  że  wypowie  się  w sprawie  dwóch  uchwał  dotyczących  szkoły  w  Kruczu

i Jędrzejewie bo to uchwały podobne o tym samym prawie brzmieniu. Wszystkim nam zależy aby

podnosić  walory  nauki  i  podnosić  warunki  kształcenia  w  naszych  szkołach.  Uważam,  że

przekształcenie i degradacja szkól o niższym stopniu jest złem bo w perspektywie czasu doprowadzi

do likwidacji  tych placówek oświatowych. Dając możliwość do przekształcenia I – III  potrzebnych

nam  jest  tylko  3  nauczycieli  i  dyrektor.   Koszty  utrzymania  tych  jednostek  będą  duże.

W konsekwencji, kiedy przyjdzie nowa rada (wy nie macie zamiaru likwidować, ale następni mogą

spojrzeć na to inaczej  bo radnym i  wójtem się bywa i  każdy musi  sobie  z  tego zdawać sprawę)

stwierdzi, że są to placówki nieekonomiczne i trzeba je zlikwidować. Uczestniczyłem w spotkaniu,

które odbyło się w Jędrzejewie.  W głosowaniu było  15 za pozostawieniem I-III  i  byli  to  głównie

mieszkańcy Prusinowa, Sławna i Kamionki. Za rozbudowa szkoły w Jędrzejewie było 11 i to głównie

mieszkańców  Jędrzejewa.  Jeżeli  będziemy  tak  podchodzić  do  tego,  jeżeli  będziemy  robić  tak

spotkania, że będzie lepsze nauczanie i stworzymy lepsze warunki w Lubaszu to może i prawda, ale

takie same warunki możemy stworzyć w Jędrzejewie. Nie trafia do mnie, ze będą lepsi nauczyciele

w Lubaszu    bo np. dobry nauczyciel matematyki – ile on może mieć godzin? - 4  oddziały bo będzie

miał  etat, a następny kolejne oddziały. Kolejna sprawa – w Kruczu i Jędrzejewie prawdę mówiąc nie



mamy pierwszych klas  co oznacza,  że  przez  najbliższe  lata  potrzebujemy 5 oddziałów w Kruczu

i  Jędrzejewie.  W Kruczu mamy 7 klas,  a  w Jędrzejewie  –  6  klas  dlatego  przez  najbliższe  2  lata

w placówkach tych nie  ma potrzeby inwestowania.  W związku z  tym wystarczy  składać wnioski

i  dostosować  tak  budżet  gminy   i  Wieloletnią  Prognozę  Finansową,  by  w  następnych  latach

rozbudować  szkolę  w  Jędrzejewie  i  w  Kruczu  lub  wyremontować  w Kruczu  pomieszczenia  przy

kaplicy.   Warto  to  rozważyć,  by  w Kruczu i  Jędrzejewie  pozostawić  szkoły  8-mio  klasowe  i  nie

przekształcać na I-III bo to degradacja. Zrobicie tak  to np. w Jędrzejewie z 6 klas– 3 przeznacza się na

zajęcia, 1- na ćwiczenia, 1- dla sześciolatków I jedna klasa informatyczna, ale później nie będą się już

informatyki uczyli.  Jeżeli  nie chcecie pozostawić 8 klas to przenieście przedszkole do Jędrzejewa.

Jeżeli będziemy się skupiać na jednej miejscowości to rozwalimy cały system  - my musimy dbać, żeby

rozwijać  społeczność  lokalną.  W  taki  sposób  to  można  zamknąć  tez  oddziały  przedszkolne  w

Prusinowie i Dębe (wiceprzewodniczącego pozostali przegłosują) Kolejna sprawa, może ktoś zapytać

– co z tymi budynkami w Lubaszu?  - można tam przenieść bibliotekę, GOK czy nawet udostępnić

strażakom bo nie maja zaplecza w obecnym budynku. Robimy spotkania, kombinujemy tak, żeby

ograniczać – to Wy radni macie rolę w tym, żeby cała gmina równo się rozwijała. Nawet wtedy, gdy

trzeba będzie rozbudowywać to Wasz głos zdecyduje. Uważam, że należy pozostawić szkoły I-VIII.

Jeżeli chcecie pozostawić I-III to od razu zlikwidujcie bo narobicie tylko koszty. 

Bronisław Tonak – zostałem trochę wywołany bo jestem przedstawicielem wioski. Nie zgadzam się ze

stwierdzeniem,  że  nie  może  być  w  Kruczu  szkoły  I-VIII.  Rdzenni  mieszkańcy  naszej  wsi  są  za

utrzymaniem szkoły I-VIII. Przeciwni  to osoby przyjezdne, pchające pieniądze, a co z biedniejszymi?

Zabierając dzieci do Lubasza  - to  wieś umiera.  Chciałbym przypomnieć radnym, że sala wiejska była

budowana i remontowana pod potrzeby szkoły. Boisko robione było tez pod potrzeby dzieci – wiele

trudu nas. To kosztowało. Jest tam bieżnia, skocznia, można grac w siatkówkę i piłkę nożną. Mówi się

że w Lubaszu jest sala gimnastyczna – owszem, ale jak wygląda sport w Lubaszu to było widać na

spartakiadzie w niedzielę – wieś Lubasz reprezentowała jedna rodzina. Wszystkie imprezy w Lubaszu

organizuje Gminny Ośrodek Kultury, u nas szkoła lub Rada Sołecka. Zawsze miło jest patrzeć i słuchać

jak nasze dzieci występują. Przykro będzie jak szkoła upadnie, gdyż z tej szkoły wywodzili się tacy

ludzie jak lekarze, nauczyciele, prezesi i księża. Następnie zwrócił się do radnych  o zastanowienie

przed głosowaniem. Nie znacie szkoły w Kruczu bo uważam, że z 15 radnych było w niej może 12. 

Marek Wicher – P. Bronek jedną rzecz mi podpowiedział  - chodził do szkoły w Kruczu do klas I-III, a

później  z  tego  co  wiem  do  Gulcza.  Jeżeli  podejmiemy  tą  uchwalę  to  cofniemy  się  do  czasów

powojennych. 



Pan Ł.W.  – mówił Marek o Gminie Wieleń, dzisiaj przeczytałem, że tam pozostają wszystkie szkoły

I-VIII.  Nie  liczą  kosztów,  choć będzie  ich  to  kosztowało dużo więcej  jak nas.  Z  trzech propozycji

wybrali tą, że pozostawiają I-VIII

Pan Z.  J. –  co niektórzy  pamiętają,  że  byłem jakiś  czas  temu wójtem i  zajmowałem się  sprawą

oświaty,  która już wtedy  wybuchła.  Tak  jak  teraz  Wójt,  ja  wcześniej  przewodniczyłem wszystkim

konsultacjom i muszę powiedzieć, że jak gdyby wyprzedziliśmy rząd o te kilka lat (rok 2011).  Dzisiaj

na  tej  sali  jeżeli  dobrze  liczę  to  jest  jeszcze  6  starych  radnych,  którzy  wtedy  od  czci,  od  wiary

odżegnywali mi  te moje pomysły. Mieliśmy wtedy 3 propozycje do wyboru (łącznie z Wójtem  to

była ta ekipa, ale nie po to tu przyszedłem) chcę powiedzieć, że wyjątkowo Łukasz mnie zaskoczył

i szkoda, że w poprzedniej kadencji wspólnie do tego nie podeszliśmy bo myślę tak samo jak on.

Wtedy mówiłem - nie zamykajmy tych szkół bo to są tez ostoje kultury – w Kruczu i Jędrzejewie. Nie

będę robił wykładów, nie po to przyszedłem. Czuję się w moralnym obowiązku jako ten, który naraził

w poprzedniej kadencji gminę na dyskusję w tej oświacie. Przyszedłem, by zaproponować jeszcze

inne wyjście. Zostawmy te waśnie, otwórzmy głowy i przeczytajmy tą ustawę oświatową bo ona daje

dużo więcej możliwości, aniżeli  ten jeden wariant i został tu wszystkim przedstawiony. Ta propozycja

nie ma racji bytu bo wyłoży oświatę w ciągu 2-3 lat. Muszą się znaleźć alternatywne wyjścia i takie

są, tylko trzeba szerzej na to spojrzeć. Chociaż raz bądźmy razem -  oświata to nie zabawka, to nie

bal- to życie naszych rodzin, dzieci które za chwilę mają nam zabezpieczyć życie, starość. Stańmy

poza uprzedzeniami – za swoimi różnicami nie bo nie.  Dajmy sobie szansę, siądźmy – są rozwiązania,

które zachowają wszystkie szkoły  bo pokrótce powiem tylko na czym zasadzałem swoje rozwiązania

szukając alternaty rozwiązań w oświacie.  Po pierwsze z ta grupa założyliśmy, że nic nie likwidujemy.

Wszystkie szkoły pozostają bo przecież wszystkie zostały poddane termomodernizacji. Baza została

doinwestowana i  wszystkie te szkoły naprawdę są w dobrym stanie technicznym. Co się takiego

stało, ze nagle staramy się je zlikwidować? Czy one są złe? Czy nauczyciele są złej jakości? – otóż nie.

Okazuje się, że te szkoły pracowały na najwyższym poziomie.  Mamy bardzo dobrą kadrę, dobrze

przygotowane szkoły, w związku z czym po co to likwidować. Kolejnym elementem było to, ze znamy

wszystkie koszty – dzieci dowozimy i wiemy ile kosztują dowozy do poszczególnych szkół. Kolejnym

argumentem tamtego założenia było nie zwalnianie żadnego nauczyciela i jest to do dzisiaj aktualne.

Te założenia są wiecznie żywe bo spełniają to czego potrzebujemy. Potrzebujemy spokoju działania

i tego co już mamy. Popatrzmy teraz na ustawę, gdzie mamy już gorsze warunki jakie daje nam rząd.

(ja to przewidziałem i mógłbym powiedzieć – a nie mówiłem).  Jest kilka wyjść tylko czy jesteśmy

wstanie współpracować. (mowa nawet o referendum, ale nie tędy droga)  Przypomnę, że zasadą



samorządu jest tworzenie dobra, a nie jego likwidacja - jest tzw. ciągłość władzy, która polega na tym,

że każdy następny buduje, a nie rujnuje.  Sadzę, że gdybyśmy usiedli i rozpatrzyli moją propozycje z

poprzedniej kadencji  - są zapisy w protokołach, wyliczenia do których można sięgnąć. Proszę o jej

rozważenie. Przedstawiony tutaj wniosek jest najdroższy, rujnuje nam cały system oświaty – po co

kiedy może on funkcjonować. Mówiłem już wtedy na zebraniach (nikt nie chciał zaakceptować)że tak

naprawdę zmienia się tylko tablice na budynkach.  Próbujmy osiągnąć ten model – może się zmienia

szyldy,  ale szkoły maja pozostać te same. Dopasujmy to co mamy do ustawy. Nie straszmy ludzi

kuratorium – kuratorium ma pomagać,  a  nie  wymuszać i  zgodzi  się  na każde rozwiązanie  które

zaakceptuje nasze środowisko i będzie to w ramach ustawy. Ustawa mówi, że mogą powstać tylko

dwie filie, a kto mówi, ze nie może być wszędzie Szkoła Podstawowa                         w Lubaszu.  Może

mieć 3 pierwsze klasy w Lubaszu, a 4 i 5 w Jędrzejewie i Kurczu. Proszę szerzej spojrzeć  na to,

dlatego mam taką propozycję (my chcieliśmy I-VI i gimnazjum, dziś jest trochę inaczej) aby wszystkie

szkoły nazwać Szkoła Podstawowa w Lubaszu i wtedy ta ustawa inaczej się objawia. Nie zabierajmy

ludziom tego co tworzyli nasi dziadowie. Wójtem się bywa, radnym się bywa a decyzje pozostają.

Przewodnicząca i radni maja prawo żądać tyle razy poprawek ile będzie potrzeba. Wójt jest organem

wykonawczym – nie  mylmy tych pojęć.  Kolejny  mój wniosek jest  taki  – nie  głosujcie dzisiaj  nad

uchwałą- to ćwiczycie   wiele razy, że sesja jest w dwóch częściach i możecie to zrobić tym razem. W

przerwie proponuje spotkanie,  sam przyjdę,  aby ta  rada z  poprzednia  się  spotkała  w obecności

pracownika kuratorium i sołtysów oraz rad szkół. Usiądźmy i  poszukajmy, ale miejmy człowieka z

kuratorium,  który  nam  podpowie  „tutaj  możecie  a  tam  nie”  na  bieżąco.  Jeżeli  nie  wykażemy

skłonności do takiego podejścia to to co wykonacie (a w konsekwencji te małe szkółki zlikwidujecie)

to będzie w Waszym sumieniu i będę czuł się zwolniony z tego moralnego obowiązku, jako były wójt,

który rozpoczynał ta dyskusje nad oświata.   Oświata jest i będzie najważniejsza w takich gminach jak

Lubasz. Proszę o poważne potraktowanie mojej propozycji – kilka dni w jedna czy druga stronę to

niczemu nie przeszkadza – rozważmy to jeszcze raz

Marek Wicher  – zanim dojdziemy do Jędrzejewa zgłaszam wniosek formalny,  aby to jeszcze raz

przemyśleć i ten punkt pozostawić na następną sesję.   Jeżeli chodzi o Krucz to zgłoszę także wniosek

formalny.  

Wójt Gminy – pozwólcie Państwo, że ustosunkuję się do tych wypowiedzi, które tutaj padły i przed

głosowaniem  proszę  się  rzecz  jasna  zastanowić.  Wracając  do  przyje  tego  systemu  oświaty.

poinformował, że nad zmianą w oświacie pracował zespół przez niego powołany w skład którego

wchodzili: Dyrektor GZOSiP, Przewodnicząca Komisji Zdrowia wraz z wszystkimi członkami tej komisji,



Wójt, Z-ca Wójta, Skarbnik, Z-ca Skarbnika, przewodnicząca RG, związki zawodowe, dyrektorzy szkół.

Po wypracowanym wniosku, nim wyszliśmy na spotkania było spotkanie z pracownikami kuratorium.

Szkoda,  że  niektórzy  przedmówcy wtedy nie  mieli  odwagi  przyjść,  zapytać i  porozmawiać.  Jeżeli

chodzi  o system oświaty jaki  proponujemy to idziemy w kierunku dziecko – rodzic – nauczyciel.

Proponujemy  I-VIII   w  Miłkowiem  i  w  Lubaszu,  a   I-III  w  Kruczu  i  Jędrzejewie.  Będą  to  szkoły

niezależne, a nie filie. Co to oznacza? - szkoła taka ma swego dyrektora bez względu na to ile ma

oddziałów.  Jej  likwidacja  może  się  odbyć  wyłącznie  przez  radę  gminy  i  przy  pozytywnej  opinii

kuratorium. Filie zaś może zamknąć dyrektor z wójtem – nie musi mieć zgody radnych, a taki model

był  proponowany 4 lata temu. Coś co chcemy wprowadzić  ma na celu  podniesienie warunków

nauczania,  a  co  za  tym idzie  jakość  nauczania.  Nikt  tutaj  nie  mówi,   że  źle  jest  w Kruczu,  czy

Jędrzejewie, ponieważ tym nauczycielom zaproponujemy pracę w Lubaszu czy Miłkowie. Te dzieci

z  Krucza czy Jędrzejewa będą z tymi nauczycielami z  krucza czy Jędrzejewa w Lubaszu.  Chcemy

wprowadzić w klasach IV klasę sportową. Jeżeli  chodzi  o dodatkowe zajęcia to w proponowanej

ramówce mamy drugi język nowożytny (klasa VII i VIII). Chcemy i będziemy  kontynuować to co było

wypracowane –  od IV  klasy  język  nowożytny,  przy  czym językiem wiodącym będzie  j.  angielski,

chcemy  od  IV  klasy  drugi  język,  matematyka  –  z  4  do  5  lekcji  w  tygodniu,  dodatkowe  zajęcia

pozalekcyjne  i chcemy,  by to wszystko było synchronizowane z odwozami. Nie chcemy stworzyć

szkół, które będą dla siebie konkurencją, ale szkoły które będą się uzupełniały.  Rozumiem rodziców

i nauczycieli, którzy obawiają się może o miejsca pracy. Usiedliśmy wspólnie do stołu – jeżeli chodzi o

pracę samorządowca (byłem 4 lata radnym i 2 ponad jestem wójtem)  to   po raz pierwszy widziałem

taką współpracę przy tworzeniu jednego arkusza organizacyjnego. Nie było mowy to są twoi,  a to

moi uczniowie – moi, twoi nauczyciele. Tylko wszyscy podeszliśmy do zagadnienia jako jednej, dużej

sprawy. Jeżeli chodzi o etaty to podlegały one również analizie. Dzisiaj możemy otwarcie powiedzieć,

że pracy będzie  dla  każdego.  Parę lat  temu chcąc oszczędzić na oświacie wypłacany był  później

dodatek wyrównawczy przekraczający 100 tys. zł.   W roku 2016 jesteśmy nad tzw. kreską około 300

tys. zł czyli nauczyciele zarobili średnio więcej  o około 300 tys. zł. Co to powoduje przeliczyliśmy

także. Średni etat w Gminie Lubasz to 23-24 godziny tygodniowo. Natomiast włączając wszystkie

lekcje w nowy model zakładamy, że średni etat to 20-21 godz.  Może się okazać, że 2-3 nauczycieli

nie będzie miało pełnych etatów , ale przed przyjęciem zajęć dodatkowych. Dzisiaj nie mówiliśmy o

żadnych kółkach zainteresowań, lekcjach wychowawczych                     i indywidualnych lekcjach z

uczniami  z orzeczeniami czy opiniami. Nie chcemy likwidować szkoły, żadnej. Gwarantem tego jest

neutralność tej szkoły i nieważne, że I-III.  Wspólnie walczymy o szkoły – nigdy nie akceptowaliśmy



tej ustawy, ale została nałożona na obowiązki samorządu. Oczywiście nie jest to jedyne wyjście   -

możemy mówić o okresie przejściowym, który nas nie  dotyczy.  Możemy mówić o I-VIII   i  to się

utrzyma  jeszcze  przez  dwa  lata,  a  później  już  nie  bo  konieczne  będzie  wprowadzenie  systemu

dwuzmianowego w Kruczu i Jędrzejewie, bez inwestycji nie da się tego inaczej utrzymać. Nie mamy

sal  lekcyjnych.  Mamy  tutaj  symulację  bo  mamy  prosiły,  aby  wykorzystać  kaplicę  w  Kruczu   -

wyliczyliśmy to – jest to około 50-70 tys. zł wkładu i później jeszcze koszt utrzymania obiektu.  W

Jędrzejewie jest to ponad 700 tys. zł, gdzie trzeba by dobudować 3 klasy lekcyjne, nie mówiąc już o

salach gimnastycznych. Trzeba też pamiętać, że dzieci z opiniami                           i orzeczeniami mamy

coraz więcej co powoduje indywidualność nauczania. Chcemy stworzyć wspaniałe mniejsze szkoły w

Kruczu  i Jędrzejewie  - I-III i szkolę uzupełniająca do nich w Lubaszu IV – VIII. Tak jak zapowiadałem

idziemy w kierunku klasy sportowej. Wszystko synchronizowane                           z dowozami i

odwozami.   Powinniśmy mówić o pieniądzach – najpierw liczy się uczeń, później rodzic i nauczyciel.

Nie mówimy, że szkoły w Kruczu czy Jędrzejewie są złe (chce nam się to włoży w usta) Nie mówimy o

jakości nauczania, a   o warunkach  nauczania, że nie ma dla klas  I-VIII. Jeżeli chodzi                     o

koszty to 50-70 tys. Krucz i 700 tys w Jędrzejewie – nie mówiąc o budowie sal gimnastycznych, które

wiemy ile kosztują. Dowożąc dzieci do Lubasza stwarzamy im wszystkim równe warunki - z wszystkich

wiosek mogą być w klasie sportowej. Wszyscy też mają te same możliwości jeżeli chodzi          o

zajęcia dodatkowe.  Była tu mowa, że ludzie z Jędrzejewa nie chcieli tylko klas I-III, ale do tej szkoły

chodzą nie tylko dzieci z Jędrzejewa, ale także ze Słana , Prusinowa i Kamionki – trzeba wszystkich

wysłuchać i traktować równo. Jeżeli chodzi o koszty to radni otrzymali na komisji materiały, które

mówią, że średni koszt  oddziału to blisko  161 tys. zł. Dowozy, o których się mówi, że takie drogie to

koszt około 300 tys. zł. Tworząc odziały od IV do VIII w Lubaszu zaoszczędzimy  około 5 oddziałów  co

powoduje,  że  zaoszczędzimy  około  600  –  800  tys  zł.  Mówmy  o  prawdziwych  kwotach,  a  nie

sloganami.  Chcę  zwrócić  się  do  rodziców  –  dzisiejsza  podjęta  bądź  nie  uchwała  jest  uchwałą

intencyjną. Jeżeli nie zostanie podjęta to nie będzie już czasu na jakiekolwiek ruchy, ponieważ do

końca  lutego  musimy  dowieźć  wszystkie  materiały   do  kuratorium  celem   pozytywnego   lub

negatywnego zaopiniowania. Powiadomić musimy też wszystkich rodziców. Oczywiście to decyzja

rady – prawo to rzecz święta. Wójt jest organem wykonawczym, a rada uchwałodawczym i to ona

ma tą moc sprawczą. Odnosząc się do mojego przedmówcy jestem zdziwiony, a wręcz zaskoczony

i gdyby za mojej kadencji  było tyle zawieruchy to nie wie czy nie byłoby mi wstyd tutaj  przyjść.

Pozwoliłem sobie wyciągnąć Biuletyn z 2012 roku w który Pan pisał „nadchodzący rok 2012/2013

przyniesie nieuchronne zmiany w oświacie, w naszym gminnym systemie oświaty” – jak, bez zgody



rady?  W innym miejscu - jeżeli chodzi o konieczność i raport jaki przygotował WOKiSS – mówił Pan

o sytuacjach podjazdowych – prowadzonych przez radnych – Wójt zacytował fragmenty artykułu

z Biuletynu (wrzesień 2012)   Następnie stwierdził, że jesteśmy 5 lat dalej i nie m żadnej katastrofy,

ani  zwiększonego zadłużenia.  Zapytał  też  czy  w owym czasie  miała  być  redukcja  nauczycieli  czy

ochrona miejsc pracy. W przedstawionym modelu z poprzedniej kadencji zakładano zespół szkolno -

przedszkolny  z  jednym  dyrektorem,  z-cę  ds  gimnazjum,  z-ce  ds  szkól  podstawowych  i  z-cę  ds

przedszkoli. Poruszano tam kwes3e wynagrodzeń (mamy 8 dyrektorów – tam proponowano 4) –

różnica w wygrodzeniu nauczyciela od dyrektora to przede wszystkim dodatek funkcyjny. Następnie

Wójt przedstawił poczynione w 2015 i 2016 roku inwestycje w oświacie. Zaznaczył, że wydajemy

więcej i chcemy więcej wydawać bo inwestycja w oświatę to najlepsza inwestycja. 

Pan Z.J.   - zwrócił uwagę, że bardzo się cieszy, ze Wójt tak skrupulatnie czyta to co działo się 4 lata

temu. Zaznaczył, że Wójt obecnie i na jakimś zebraniu w Lubaszu odwraca kota ogonem – ma taką

skłonność. Cieszy się, że idą inwestycje, ale najważniejsza jest organizacja szkół  - nie ma opowiadać

bzdur, że spada zadłużenie – chwali się budżetem 40 mln – ale skąd te pieniądze będą ? Dyskusja

w tamtym czasie  była bardzo ważna,  przyniosła wiedzę – dobrze,  że  były sprzeczki  bo w takich

przypadkach najlepszy jest ten moment środka, który dzisiaj może mieć zastosowanie.  

Pani M.K. - zapytała skąd wzięły się takie wysokie kwoty? Co jest w tym wliczone? Następie zwracając

się do Wójta przypomniała, że to Wójt na zebraniu w Kruczu kazał wskazać propozycje, aby mogła w

Kruczu pozostać szkoła I-VIII  i  mieszkańcy wskazali  kaplicę, gdzie wcześniej było już przedszkole –

wskazali też możliwości w samej szkole. Stwierdziła, że nie liczy się dobro dzieci,                    a jedynie

dobro nauczycieli bo bardzo często tutaj się mówi o nich, że nie będą zwalniani. Dzieci                   z

tego okręgu i tak wyjeżdżają wcześnie i wracają o 16-stej, a jak będzie kiedy będą w Lubaszu? - nie

będzie czasu na odrobienie lekcji, ani wypoczynek. Następnie stwierdziła, że Wójt otrzymał petycję

rodziców, która miała być odczytana, a nie jest na co Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że m tą

petycję    i zostanie ona odczytana jak wypowiedzą się wszyscy. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała petycję rodziców – stanowi ona załącznik do protokołu. 

Magdalena Janc Węglewska  –  powiedziała,  że  stanowisko  odczytane  przez  Przewodniczącą  było

czytane na komisji i odczytane na zebraniu w Kruczu. Jej trudno mówić o tej sprawie bo sama jest

rodzicem dwójki dzieci, które uczęszczają do szkoły w Kruczu i nic wcześniej o tym stanowisku nie

słyszała. Na zebraniu, gdzie odczytano stanowisko była duża frekwencja (około 50 osób – rodzice

dzieci z przedszkola i szkoły) Ona teraz odczyta stanowisko inne, które otrzymała wczoraj  - innej

grupy rodziców.  Już na zebraniu było  widać,  że  zdania  są podzielone i  najbliższy  miesiąc  będzie



bardzo gorący. Sytuacja obecna jest zupełnie inna, aniżeli kilka lat temu – wtedy rada nie musiała

podejmować decyzji w związku ze zmianami przepisów, dziś jest to konieczne. To nie wymysł rady,

żeby coś zmieniać,  a zmiana przepisów  zmusza do podjęcia konkretnych działań.   Pismo,  które

odczytam nie pisałam sama, ale jestem jej współautorem. 

„Jak  wszyscy  wiemy,  w  życie  weszła  nowa  Ustawa  o  Systemie  Oświaty,  na  mocy  której  

 od 1 września 2017r. zmienia się struktura szkolnictwa w Polsce. Zakłada ona przekształcanie szkół

podstawowych I-VI w I-VIII lub przekształcenia w I-III albo w I-IV. Nie jest to łatwy moment ani dla

nauczycieli, ani dla nas jako rodziców, a tym bardziej dla naszych dzieci. Nas nikt nie pytał o zdanie,

kiedy reformę przygotowywano… Nie jest on łatwy także dla samorządowców.  Na zebraniu, które

odbyło się w Kruczu 14 lutego, został odczytany list, w  którym wyrażone było zdanie rodziców dzieci

do Krucza uczęszczających. Wyrażali oni swoją dezaprobatę wobec proponowanego przekształcenia

tejże  placówki  w  model  I-III.  Niestety,  do  dzisiaj  nie  jest  nam  wiadomo,  ile  osób  popiera  to

stanowisko ( chodzi nam o rodziców dzieci szkolnych i przedszkolnym, a nie wszystkich mieszkańców

Krucza,  Kruteczka,  Antoniewa i  Bzowa),  nas  nikt  o  zdanie  nie  pytał.  Kilkunastu rodziców zostało

całkowicie  pominiętych.   Szkoła  Podstawowa  w  Kruczu,  do  której  uczęszczają  nasze  dzieci,  nie

pomieści kolejnych roczników. Zdajemy sobie sprawę, że koszty  rozbudowania budynku są ogromne,

a pomysł ponownego zaadaptowania kaplicy  - naszym zdaniem -  jest pomysłem absurdalnym i nie

do  przyjęcia.  Słaba  infrastruktura  nie  gwarantuje  pomieszczenia  uczniów  w  8  rocznikach.  Nie

posiadamy sali sportowej. Nie godzimy się też na dwuzmianowość. Uważamy, że budynek nie spełnia

warunków  architektonicznych  –  toalety  dzielone  są  z  przedszkolem.  Jak  w  jednym  budynku

funkcjonować będzie 15 i 3 latek? Już dzisiaj niektóre lekcje odbywają się na korytarzu szkolnym.

Dzisiejsza szkoła to nie jest szkoła sprzed 20 czy nawet 10 lat. XXI wiek to czas intensywnych zmian,

żyjemy  w  erze  społeczeństwa  informacyjnego,  w  które  jeszcze  bardziej  „wejdą”  nasze  dzieci.

Posyłając nasze dzieci do szkoły w Kruczu byliśmy świadomi i przekonani, że w wieku 13 lat opuszczą

one  tę  placówkę  i  będą  edukować  się  w  szkole  w  Lubaszu.  Zgadzamy  się  z  tym,  że  rodzinna

atmosfera i otoczenie lasów gwarantuje harmonijny rozwój naszym dzieciom, ale czy to w XXI wieku

wystarczy? Nie chcemy, aby nasze dzieci do 15 roku życia uczyły się w klasach 5 czy 6-osobowych.

Chcemy, aby nasze dzieci miały wyrównane szanse edukacyjne, uczyły się w doposażonych salach,

klasach sportowych,  dlatego jesteśmy za  dowozami  ich do Lubasza.  Oferta  edukacyjna  szkoły  w

Kruczu nie spełnia wszystkich wymagań rodziców dzieci na etapie klas IV-VIII. Nie ma zapewnionych

obiadów (o które wnioskowano w tym roku szkolnym), a kl. IV-VI mają kilka razy w tygodniu po 8

godzin lekcyjnych, brakuje świetlicy, sali gimnastycznej, a także sal tematycznych. Kto miałby uczyć



ich w przyszłości chemii, fizyki, biologii czy geografii? Chcemy, aby nasze dzieci były odpowiedzialne

za  własny  proces  nauczania,  a  nie  były  „prowadzone  za  rączkę”  do  15  roku  życia,

a  odpowiedzialności  nauczą się  lepiej  w większej  grupie,  a  nie  wśród 6 osób przez  8  letni  cykl

edukacyjny. Dbamy o rozwój naszych dzieci, kochamy je i chcemy zapewnić jak najlepszą przyszłość.

Chcemy,  aby miały  dobre warunki  do rozwijania  kompetencji  społecznych.  Nie chcemy „chować

naszych dzieci pod kloszem”. Chcemy, aby uczyły się samodzielności i odpowiedzialności. Nastolatek

ma potrzebę pracy i współpracy w grupie.  Dla nas posłanie dzieci do Lubasza jest szansą, ponieważ

będą one korzystały ze świetnej, nowoczesnej infrastruktury. Będą też budować swoją samoocenę

i poczucie sprawstwa w większej społeczności uczniowskiej. Chcemy, aby nasze dzieci miały szansę

uczestnictwa w szerokiej ofercie zajęć pozalekcyjnych, miały zapewniony dowóz i odwóz ze szkoły.

Chcemy, aby korzystały z dodatkowych zajęć sportowych na hali. Jesteśmy w większości osobami

pracującymi i dziś często nie możemy sami odbierać dzieci  z zajęć dodatkowych, które oferuje SP

w Kruczu. Jesteśmy wdzięczni nauczycielom i dyrekcji tej placówki za wiedzę, jaką przekazują, dbanie

o rozwój naszych dzieci, za opiekę. Nie jesteśmy zwolennikami reformy, ale – niestety – stała się ona

faktem i tego nie zmienimy. Uważamy, że oferta Samorządu jest świetną alternatywą, gwarantującą

niezależność szkoły. Dziś rodzice w naszej  szkole są podzieleni  i  reprezentują różne postawy w/s

przekształcenia  placówki.  Chcielibyśmy  razem  z  dziećmi  uczestniczyć  w  procesie  przejścia  do

większej szkoły oddalonej od ich miejsca zamieszkania. Wierzymy, że będą tam miały zapewnione

bezpieczeństwo, indywidualizację pracy i warunki do harmonijnego rozwoju, że spotkają na lekcjach

swoich nauczycieli z Krucza. Wierzymy też, że SP w Kruczu funkcjonować będzie w nowej strukturze

już na zawsze i nikt nie będzie musiał martwić się o jej przyszłość. Zagrożenie likwidacją trwa od

przynajmniej  15  lat,  a  praca  w  takiej  placówce  nie  dawała  stabilizacji  zatrudnienia  naszym

nauczycielom. Uważamy więc, że nowa sieć szkół jest również dla nich najlepszą alternatywą, mają

przecież pewność zatrudnienia. Chcemy, aby nadal uczyli nasze dzieci. Przekształcenie do etapu I-III

nie oznacza żadnej likwidacji. Być może i w naszej szkole w przyszłości utworzony zostanie oddzielny

oddział dla 6-latków. Na spotkaniu 14 lutego wszyscy decydowaliśmy o kształcie oświaty,  nic nie

działo się „za naszymi plecami”. Głosowanie pokazało,  że oferta zaproponowana przez Samorząd

Gminy w Lubaszu jest dobrą alternatywą."

Zaznaczyła,  że nie da się niczego odwlec w czasie, chciałaby aby jej  dzieci  chodziły  do szkoły w

Kruczu od I do VI, ale takiej możliwości nie ma. Jej zdaniem nawet gdyby był szkoła w Kruczu I-VIII to

i tak część rodziców posłałby dzieci do Lubasza bo on na pewno by tak zrobiła.   Miała nawet taka

propozycję, by indywidualnie zapytać ilu rodziców pozostawiłoby dzieci w Kruczu w kl. VII i VIII



 Pan P.B – zwrócił uwagę, że najlepiej polikwidować wszystkie szkoły i wtedy dzieci będą wyjeżdżały

bardzo wcześnie i bardzo późno do domu wracały. To co przeczytała Pni Magda to jej pismo  - trzeb

wreszcie coś zrobić bo to wszystko to – trzeba wybudować sale gimnastyczną. Dzieci zamiast ćwiczyć

siedzą na korytarzu. Jego córka nie umie zrobić przewrotu bo nie ma nauczycieli w-f z prawdziwego

zdarzenia.  Idziemy  ciągle w jednym kierunku – mówi się o klasie sportowej,  a dzieci  ćwiczą na

korytarzu. Wynajmuje się Edukacji  halę  - a dla naszych dzieci nie ma miejsca. Zwrócił uwagę, że

narzucono tutaj jeden model i nie ma nic innego do zaoferowania W Kruczu i Jędrzejewie. 

Marek Wicher – zauważył, że jest dopiero 23, a można jeszcze sesję zrobić 28 lutego – nadzwyczajna

i wtedy podjąć decyzję. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  zwróciła uwagę,  że  jest  wniosek  Pana  Marka,  ale  Wójt  dokładnie

powiedział  co  trzeba  jeszcze  zrobić,  dlatego  prosi  radnych  aby  się  zastanowi  –  uchwalę  trzeba

dostarczyć do kuratorium w Poznaniu i wszystkim rodzicom dzieci ze szkoły w Jędrzejewa i Krucza

Marek Wicher – w związku z tym, że nie m już czasu –  wycofuje swoje wnioski dotyczące podjęcia

uchwały w sprawie przekształcenia szkół 

Pan Ł.W.  -  stwierdził, że straszenie radnych ile będzie kosztowało przygotowanie szkół w Jędrzejewie

i  Kruczu  nie  jest  na  miejscu.  Wszyscy  chyba  głosowali  za  rozbudową  przedszkola  w  Lubaszu

i podobnie mogą podnieść ręce za nie podjęciem tych uchwał co będzie jednoznaczne z tym, że

trzeba będzie rozbudować szkoły w  Jędrzejewie i Kruczu. Następnie zwrócił się do Wójta  czy pójdzie

Wójt zgodnie z wolą radnych i będzie się starał o zdobycie środków na rozbudowę tych szkół?

Wójt Gminy – poprosił by uszanować fakt, ze wszyscy jesteśmy na sesji. Nie politykować, a mówić o

sprawach merytorycznie. Gmina da radę i jeżeli trzeba będzie to hala nie będzie wynajmowana. Nie

uważam, by nauczyciele w-f byli źli. Nie jestem od zatrudniania nauczycieli i niedużo w tym zakresie

zmieniło się od poprzedniej kadencji.  Wójt stwierdził, że do tematu trzeba podejść merytorycznie –

rozumie rodziców  i mieszkańców Krucza i Jędrzejewa. Trzeba podnosić jakoś kształcenia poprzez

podnoszenie warunków kształceni. Klasa sportowa to nie wymysł od dziś – była o tym mowa już

wcześniej. Jeżeli chodzi o halę to nie musimy wynajmować, jeżeli będzie taka potrzeba to nie będzie

wynajmowana. Wójt zaznaczył, ze na zebraniach mieszkańcy się wypowiedzieli, o czym już mówił –

mieli  alternatywę.  Dzisiaj gmina stoi przed faktem dostosowania szkół - to wymóg ustawy, a nie

wymysł  tej  rady.  Przyjęcie  uchwały  nie  przesądza  o  tym,  że  tak  musi  już  być  bo  to  uchwała

intencyjna.  Jest  miesiąc  jeszcze,  na podjecie  ostatecznej  decyzji.   Zachęcał  rodziców do  wzięcia

udziału wraz z dziećmi w dniach otwartych szkoły  w Lubaszu – aby każdy mógł się przekonać jakie są



tu warunki. Odpowiadając napytanie Pana Ł.W. Stwierdził, że Wójt wykona każdą uchwałę rady – jest

organem wykonawczym – uchwałę musi wykonać. 

Kazimierz Wicher – coraz więcej się mówi i wypomina – trzeba mieć na względzie to co najlepsze dla

dziecka. Jako rada musimy patrzeć też na całą  gminę. W Lubaszu mamy naprawdę dobre zaplecze.

Jako rada musimy myśleć także o innych sprawach – są drogi, chodniki, oświetlenie i wiele innych

spraw na które potrzebujemy środki finansowe.  Na inwestowanie w szkoły w Kruczu i Jędrzejewie

nie ma co liczyć. 

Głosowanie 

Za - 9 radnych    przeciw – 1    wstrzymujących się 4           (obecnych na sali 14 radnych)

Uchwała XXVI/245/17  stanowi załącznik do protokołu.   

Ad. 3.7. zamiaru przekształcenia Publicznej Szkoły w Jędrzejewie

Projekt uchwały odczytał dyrektor GZOSiP. - Ryszard Bliski 

Pan Ł.W.  – stwierdził, że argumenty przedstawione przez W-ce przewodniczącego skłaniają do tego,

aby  od  razu  polikwidować  szkoły  w  Kruczu  i  Jędrzejewie.  Zwrócił  uwagę  że  nie  ma  do  nikogo

pretensji o to jak głosował, ale za chwilę wszystko przejdzie do Lubasza  i przedszkola na wsiach też

będą za chwilę zamknięte. 

Głosowanie nad projektem uchwały

Za- 9          Przeciw – 2      Wstrzymujących się – 3            (obecnych na sali 14 radnych)

Uchwała XXVI/246/17  stanowi załącznik do protokołu.  

 Ad. 3.8. projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego 

 Temat omówił Dyrektor GZOSiP. W  uchwale określono zgodnie z dyspozycją zawartą  w przepisach: 

1)plan  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę  Lubasz,

a także granice obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Lubasz, na

okres od 1 września 2017 r.  do dnia 31 sierpnia 2019 r.

2)plan  sieci  prowadzonych  przez  Gminę  Lubasz  klas  publicznych  gimnazjów  i  dotychczasowych

publicznych  gimnazjów  prowadzonych  w  szkołach  podstawowych  oraz  granice  obwodów  klas

dotychczasowych publicznych gimnazjów, na okres od 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.

3)  projekt planu sieci  publicznych ośmioletnich szkół  podstawowych prowadzonych przez  Gminę

Lubasz,  a  także  granice  obwodów publicznych  ośmioletnich  szkół  podstawowych  prowadzonych

przez Gminę Lubasz, od dnia 1 września 2019 r.

W  uchwale  określono  także  warunki  włączenia  Publicznego  Gimnazjum   z  siedzibą  w  Lubaszu,

64-720 Lubasz, ul. Podgórna 8a do Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego



I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu z dotychczasową siedzibą w Lubaszu, ul. Szkolna 6. W uchwale

Rady  Gminy  Lubasz,  wskazano  adresy  siedzib szkół,  adresy  ewentualnych  innych  lokalizacji

prowadzenia  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych.  Podejmując  uchwałę,  Rada

Gminy Lubasz jako organ prowadzący szkoły bierze pod uwagę wytyczne zawarte w ustawie Przepisy

wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe. 

Pytań nie zgłoszono.

Głosowanie

Za – jednogłośnie                                    (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała XXVI/247/17  stanowi załącznik do protokołu.  . 

Ad. 3.9. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (ścieżki)

Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik.  W   budżecie  Gminy  Lubasz  na   2017r.  zaplanowano  dotację

celową  na  pomoc  finansową  dla  Powiatu  Czarnkowsko-Trzcianeckiego  na  realizację  inwestycji

dotyczącej wykonania dokumentacji budowlano-wykonawczej ścieżek rowerowych na terenie Miasta

Czarnków, Gminy Czarnków i Gminy Lubasz. Uchwała budżetowa Rady Powiatu potwierdza przyjęcie

tego zadania do wykonania w 2017r. Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej              i

zasady  rozliczenia  środków  określone  zostaną  w  umowie  pomiędzy  Powiatem  Czarnkowsko-

Trzcianeckim,  a Gminą Lubasz. Skarbnik projekt uchwały odczytał. 

Głosowanie

Za – jednogłośnie                                    (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała XXVI/248/17  stanowi załącznik do protokołu.  

 Ad 3.10 .zaciągnięcia pożyczki  (finansowanie projektu unijnego) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik. Na realizację operacji „Budowa drogi gminnej Antoniewo-Krucz”

przyznane zostało dofinansowanie ze środków unijnych w ramach podziałania„Wsparcie inwestycji

związanych z tworzeniem , ulepszaniem lub rozbudową  wszystkich rodzajów małej infrastruktury,

w tym inwestycji  w energię odnawialną i  w oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju

Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.  Umowę  o  przyznaniu  pomocy  zawarto  z  Samorządem

Województwa Wielkopolskiego  w Poznaniu w dniu  25.08.2016r.  Na wyprzedzające finansowanie

projektów  realizowanych  przez  beneficjentów  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich



niskoprocentowych  pożyczek  udziela  Bank  Gospodarstwa  Krajowego.  Kwota  pożyczki  może  być

udzielona  do  wysokości  wkładu  środków  przyznanych  pożyczkobiorcy  w ramach  PROW.  Umowa

o przyznanie pomocy na w/w projekt zawarta została na podstawie wartości kosztorysowej zadania

i  opiewa  na  kwotę  2.691.526  zł  tj.63,63%  kosztów  kwalifikowanych  operacji.  W  związku

z  przeprowadzonym  przetargiem  w  bieżącym  roku  koszty  planowanej  inwestycji  znacznie  się

obniżyły  tj.  do kwoty  2.821.215,33zł  bru3o.  Stąd dofinansowanie  ze  środków unijnych wyniesie

1.795.139 zł. 

Skarbnik projekt uchwały odczytała

Głosowanie

Za – jednogłośnie                                    (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała XXVI/249/17  stanowi załącznik do protokołu.  

Ad 4. interpelacje

1. Marek Wicher   - Zgłosił wniosek o zamontowanie czujnika prędkości przy sygnalizacji świetlnej

na ul.  B. Chrobrego  w Lubaszu.  Dochodzi  do takiej  sytuacji,  że samochody ciężarowe,  z

dużym ciężarem jeżdżą za szybko. Są taki drgania, że ludziom doniczki i szyby brzęczą. Taki

czujnik pozwoliłby ograniczyć prędkość i  tym samym zwiększyć bezpieczeństwo na naszej

głównej ulicy w Lubaszu.   

2. Marek Wicher-   Już na komisji zgłaszałem i ponawiam wniosek o wyrównanie i doziarninie

dróg zaraz jak puści zmarzlina na Osiedlu Gorajskim,ul. Ustronna i Zakątek.  

3. Marek  Wicher-     W  miejscowości  Goraj  jest  droga  gruntowa  gminna,  gdzie  mieszka  Pan

Maćkowiak. Przy tych opadach, które były spływa z niej  woda z ziemią i zanieczyszcza drogę

wojewódzką.   Błoto  zalegające  na  drodze  wojewódzkiej  może  być  przyczyna  poważnego

wypadku. Proszę podjąć działania, by woda nie spływała na drogę wojewódzką – uregulować

tak spływ wód, w bok, żeby nie przelewało się na główną drogę. 

4. Marek Zieliński   - Proszę o zwiększenie przepustowości rowów w miejscowości Goraj. Proszę,

żeby przeprowadził  wizję pracownik i  stwierdził  o co tam chodzi.  Rów jest  pełen wody, a

przez  przepust  pod  droga  wojewódzką  (Wisła)  jest  zamulony  bo  mała  ilość  wody  tam

przepływa.  Rów przed przepustem jest tez niedrożny. Trzeba sprawdzić czy rury ułożone

zamiast rowu otwartego nie są zamulone i czy nie należałoby zamontować jakiś studzienek

rewizyjnych. 



5. Marek Wicher -   Dalej w Goraju na główna drogę spływają wody opadowe z  posesji. Zamiast

do rowu to one rozlewają się na jezdnie co jest bardzo niebezpieczne zwłaszcza zimą, kiedy

wody te zamarzają i robi się lodowisko. (prawa strona przy posesji 31 - Makowski)  

6. Józef  Cichorek    -  Dwa  tygodnie  temu  były  uzupełniane  dziury  w  nawierzchni  drogi

powiatowej. Niestety w ostatnich dniach powstało ich jeszcze więcej. Proszę o skierowanie

wniosku do Zarządu Dróg Powiatowych o połatanie tych dziur na odcinku drogi Prusinowo –

Sławno. 

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  stwierdziła,  że  Państwo  radni  otrzymali  zestawienia  wniosków

i interpelacji. Zapytała czy radni mają jakieś uwagi do odpowiedzi. W związku z tym, że pytań ani

uwag nie zgłoszono Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad.

 Ad. 6.   Wolne wnioski i informacje.  

1. Grażyna  Kurzawska   -  Na  drodze  Sokołowo  –  Kamionka  jest  samo  błoto  i  nie  można

przejechać.  Rolnicy  pozaorywali  drogę,  jest  bardzo  zwężona.  Konieczne  jest  sprawdzenie

granic tej drogi

2. Bronisław Tonak   - Chodzi o nasza nieszczęsna Gulczankę. Cały czas żerują bobry i spuszczają

drzewa do Gulczanki. Zbliżają się roztopy, woda wylewa się na łąki, dlatego trzeba coś z tym

zrobić. 

3. P.B.   - Zarzucił Wójtowi, że na sali  wiejskiej (jeżeli  chodzi o remont „kurnika”)mówiło się o

kwocie 280 tys. zł, a później okazało się, że to 700 tys. zł. Dzieci   w tym  budynku nie mogą

wjechać do toalet wózkami inwalidzkimi  bo tak skonstruowany jest projekt. Jest hala a nasze

dzieci nie korzystają z niej. Nie ma alternatywy – jest duży nacisk na piłkę nożną bo to bardzo

łatwe i proste wpoić dzieciom.  Nie ma ogólnorozwojówki np. biegania. Cieszę się, że ktoś to

zauważył.  Mogliśmy zrobić sekcję kajakarską bo mamy ładne jezioro. Mamy ładną ścieżkę

piesza i możemy rozwinąć wiele dyscyplin. Chodzi mi  o jedną rzecz. Mówimy i mydlimy oczy

klasą  sportową  od  5  lat  -  to  nie  pomysł  tej  kadencji.  Oczywiście  wynajmowaliśmy halę

wcześniej, ale trzeba się zastanowić co jest dla nas ważniejsze – zdrowie naszych dzieci czy

biznes. Wójt miał na to czas 2 lata i mógł to naprawić, żeby nasze dzieci nie siedziały na

korytarzu. Edukacja miała czas na wybudowanie hali gimnastycznej, miał być to jakiś namiot.

Mieli  czas i  maja miejsce,  żeby się rozwijać.  Dlaczego korzystają  z  naszej  hali  i  odbierają

naszym  dzieciom  możliwości  rozwoju.  Zawnioskował,  aby  nasze  dzieci  miały  możliwość

korzystania z hali bo obecnie z hali korzysta Edukacja



4. Pan P.B. -  Zapytał dlaczego nie są inwestowane pieniądze w naszą szkołę? Pan Panie Wójcie

opowiada, że będziemy budować salkę – kolejną szopkę. To Pana wizytówka.  Radni z Pana

koalicji poprą ten wniosek. Trzeba się zastanowić co realizować. Chylę czoła przed rodzicami

dzieci niepełnosprawnych bo poświęcają się i zajmują tymi dziećmi przez cały czas.  Chce Pan

zainwestować znowu pieniądze w szopkę tak jak w „kurnik” Możliwe, że  ta inwestycja jest

znów źle  policzona.  Pan pięknie  mówi  i  wbija  Pan ludziom ciemnotę  bo ludzie  są  głupi.

Zajmuje nam Pan nasz cenny czas bo Pan pięknie mówi i opowiada, ale liczby nie kłamią.

Mamy nagrania. Mówi Pan co innego i robi Pan co innego.  Panie Szymonie nie mam do Pana

pretensji to co Pan robił to wspaniała sprawa teraz ma Pan mniej czasu bo jako dyrektor ma

Pan więcej obowiązków, ale nie skupiajmy się w naszej gminie wyłącznie na piłce. Zróbmy coś

z  lekkoatletyką,  rozwojem,  koszem  i  siatką.  Fajnie  Pan  Turek  zainspirował  dzieciaki  w

pingponga – super pomysł. Moja córka była tez zadowolona. Szkoda, że to się skończyło bo

Pan Turek robił zajęcia po szkole. Idźmy w innym kierunku – wykorzystajmy potencjał, który

mamy w naszej gminie. My mieszkańcy za to zapłaciliśmy, wybudowaliśmy tą hale za nasze

pieniądze. Wybudowano to za nasze podatki, a korzysta Edukacja.    

5. Romuald  Gasperowicz   -  Zgłaszam  wniosek  o  wymalowanie  pasów  na  ul.  B.  Chrobrego

w Lubaszu  przy  przystanku.  Od  strony Edukacji  przechodzi  się  przez  pasy  na wysepkę,  a

później już pasów nie ma 

6. Romuald Gasperowicz -    Droga 140 doszło tam znów do wypadku. Ja już się powtarzam –

wypadek  na  zakręcie  Smolary,  gdzie  interweniowała  straż  ratownictwa  drogowego.  Za

pośrednictwem  gminy  interweniowałem  do  RDW  aby  zrobili  tam  ograniczenie,  ale

odpowiedzi  są ciągle pasywne. Inne zakręty są oznakowane, a ten nie.  Na zakrętach jest

ograniczenie  do 40,  50 czy  70 a  tam nie.  Jest  tam bardzo niebezpiecznie.  Jest  w planie

wycięcie  tam tego drzewa – jest bardzo niebezpiecznie, ale nic się nie robi. Dopiero może jak

się komuś krzywda z naszej rodziny zrobi – nie wiem co się może stać, żeby coś tam zmienić.

Może jak się wkurzę zrobię blokadę osobiście. Jest to przykre, że nie mam poparcia. 

7. Romuald Gasperowicz   - Chce uzyskać raport od straży jak często tam interweniowali w 2016 i

w br., jak często wzywani byli do tych zdarzeń? Ile ofiar, rannych. 

8. Romuald   Gasperowicz -  Proszę o natychmiastowa interwencję, jeżeli chodzi o konary suchych

drzew, które rosną w sołectwie Kruteczek i na łączeniu krucza z Kruteczkiem (posesja Janicki).

Są  to  akacje,  tam  dzieci  czekają  na  autobus,  a  jest  niebezpiecznie  bo  konary  spadają.



Interweniowałem do strażaków aby obcięli konary, ale stwierdzili, że nie są władni bo drzewo

rośnie na terenie prywatnym, a konary zwisają na gminny. 

9. Romuald  Gasperowicz   -  Zgłaszam  o  meliorację  wszystkich  rowów  przyległych  do  dróg

gminnych i  powiatowych,  gdyż drogi  są zaniżone i  położone niżej  aniżeli  rowy i  pobocza.

Woda pozostaje na jezdni przy roztopach – chciałbym aby woda spływała z dróg do rowów

i odpływała drożnymi ciekami wodnymi.

10. Romuald  Gasperowicz   -  Popieram tutaj  wniosek  P.  Tonaka.  Zgłaszałem już  wcześniej  jako

osoba niepubliczna,  że  Gulczanka  jest  zaniedbana.  Obalone  obecnie  przez  bobry  drzewa

tamują spływ wody, nie ma drożności 

11. Romuald   Gasperowicz -  Zgłaszam  wniosek  o  oznakowanie  wsi  Kruteczek  znakami  „droga

wewnętrzna”  co  z  automatu  uniemożliwi  przejazd  samochodom  nieuprzywilejowanym,

z nadmiernym tonażem. Zaznaczam, że u nas brak jest   chodników. Droga traktowana jest

jako pieszo –  jezdnia  Chodzi  o  ograniczenie  prędkości   –  są  to  tylko 3  znaki  i  będzie  to

najprostsze i najtańsze. Wszyscy przepisy znają i powinni się do nich stosować. 

12. Romuald  Gasperowicz   -  Sfrezować  garb  na  skrzyżowaniu  ul.  Stajkowskiej  z  ul.  Bolesława

Chrobrego 

Ad. 7 Zakończenie obrad.            

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  dość  tematów  było  poruszanych  na  dzisiejszej  sesji.  Wobec

wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXVI sesji Rady Gminy Lubasz.

Sesja zakończyła się o godz. 17:50

Protokołowała  Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad   Józef Cichorek


